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THE DEATH OF VINCENT FOSTER. WHAT REALLY HAPPENED?

--Jeremiah Films o
Thia videa was produced by the same people who produced
“The Clinton Chronicles.” It beqgins with a statement:to
the cffcct, "The following information is documented, and
trua." Some of the highlights of this video are ‘as
follows: o

INTRODUCTION

Fxcarpts from Vince Foster’s May 8, 1993, commencemant addresééat
the University of Arkansas Law School. i

Shot. of the cannon aft Fort Marcy Park on July 2@, 1993.
Picture of Vince Foster, and then Fort Marcy Park.

Contirmation by the media that 1t was a suicide.

Tt was six months until] the mainstream media questioned thisg.
[Shows copy of Chris Ruddy’s article in the new York Post.]

Vince Foster excelled in high school as a student and an athlete

He did well at the University of Arkansas Law School and joinad: fha
prestigious Rose Law Firm. [It shows a plclLure of Vince Foster. a
video of Hillary Clinton at a much younger age, and a vidco of chb
Hubbell. )

The Citizens for Honest Government presents: "The Death of Vince
Foster. What really happened?" ‘

I. PFART ONE - THE INCONSISTENCIES

At Bill Clinton’s and Janet Reno’s insistence, the matter 'Was
investigated by the U.S. Park Police. It was not unlil beven
montha later that the FBI was allowed in. The Fiske Report
issued on June 30, 1994, confirmed that it was a suicide.
However, there are alarming contradictions. ‘;

1 - Very little blood _at gcene.

Sergeant George Gonzalez, who wae the firest on the ccdﬁc.
said he was shocked at the Lack of blood at the scene

Chris Ruddy - Most people on the scene that night had
never been interviewed. In January 1994. L met with some
of the EMT’s and the police. Hany confirmed that there
was very little blood on the scene. One said, “"This ‘one



was differenL.”

Gene Wheaton (GW) - former homicide investigator : and
special agent with the U.S. Army CID - 1 was hired to: go
to Wachington and look into this. The events suxlaundiug
the investigation indicate that it had to be a covar- up,
Never in my career had I seen a case like this. In most
gunehot wounds to the mouth, there is a "blow back. "5 A
.38 calibher =stnerk into the back of the mouth, would
produce a large amount of gases. g

Citation to the Firke Report.

Richard Hason disagrees, giving his opinion about heart
activity.

Citation to Fiske Report, page 52. This is contradicted
on page 26 by Dr. Haut. It is reported in the Fiske
Report that Haut says that there was a large pool ;of
blood. Haut disputes this. Cory Ashford, one of: the
people who moved the body, said he could not even seeh an

exit wound.

Ruddy - qunting Ashford.

Foster’s head asgumes four different pogitions after

dealh.

Ruddy - There were four different blood tracks.

Reed Irvine Accuracy in Hedia - U.8. Park Police
realized this was a problem. There was an analysis of
blood staining patterns. In the Fiske Report. they talk
about the position of the head. It is stated, with 'no
evidence, we conclude that someone at the scene must have
moved Lhe head. George Gonzalez denies this. i h

No skull fragmentgs _found at the scene.

Copy of the autopsy report shown, indicating the sizeéof
the exit wound. The autopsy report shows a one inch
hole. It was stated in some report that the surrounding
ground was excavated to a depth of eighteen 1nches.;§

CW -~ There is an oddity that no skull fragments were
found at the scene. Where are they? They should have
been around the body. Therefore, it is most logical:
(1) that they were picked up and destroyed; or (2) the
bady was moved.

The Fieske Report rejectcd this.
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Gun tound ipn Fogter’s hand.

GW - I have investigated hundrcds of deaths. There is a
recoil from a .38 caliber weapon. I can’t recall aler
finding a pistol in a victim’s hand arfter a death with a
large caliber weapon like a .38. 7

Ruddy - Normally, the gun is not in the hand, and ipils
thrown away from the body. In thio cage, it was alm?st
neatly at his side.

GW - I have seen caccc of suicide where the weapon ‘is

sometimes thirty to forty feet away. It is never in‘the
hand. 1+

Gun found in wrong hand.

The t'iske Report states that the gun was raportndl? in
the right hand. Foster was left-handed. This was: inot
mentioned in the rcport. e

GW - IL is illogical to think Foster shot hinmself with
hie right hand. I have cven been told he was almost non-
functional with his right hand, hecause he was such a
seriously left-handed person. If someone staqged :the
gsuicide scene, it would be a normal assumption that :he
was right-handed, since most people are right-handed.

R

Fogter’s fingerprints not on gun.

According to the FDBI, there were no prints of Viuce
Forter devaloped on the gun.

The Fiske Rcport, page 46, tries to explain this. by
stating latent prints can he destroyed by certain things
such as heat.

There was one latent print on the underside of the grip
that did not belong to Vince Foster. Ther2 was no
attempt made to determine whose it was. g

Powder residue suggcsts Foster did not firc gun.

Ruddy - There was powder residue reported on the rlgh\:
index finger, in the web of the hand, and on the left
index finger. This would indicate that his hands were
around the front cylinder gap. The fact that he had
powder burns on both hands means he would have had both
hands over the cylinder, with no grip on the butt of tne
gun. It would he very, very difficult to fire the wcapon
in that. manner. .
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Now, despite the l'iske Keport. most torensic experts
doubt that Foster pulled the trigger himself.

Powder on Foster’s clothing did not match gun.

The qun powder on Foster’s clothing did not match the
powder on Foster’s hands. i

According to the Fiske Report. this possibly occurred
because that powder possibly blew on there from: Lhe
axhaust fan at the Park Police lab. Fiske was not able
to support this with any evidence. i

Gun ngﬁ posjitively identified as Foster’s.

The Colt .38 hag yet to be poeitively idcntifi#d.
Foster’s three children all said it was not the oane fhpy
had seen at home. Lisa Foster saild Lhal Lhey kept only
one gun at homa, and it was found that night. :

Irvine - The gun was a 1913 CoulL Army special made from
parts of two gune, It is almost untracecable. :

GW - This is the classic type weapon used by pro
political aseaseine or organizcd crime hit men. b

There were only two bullets. There was no ammunitionffor
this gun in Foster’s house. e

Irvine - They apparently were the only two bullets 'he
had. . :

GW - If the gun was aL howme, he would have had a bok:ot
rounds there. Thie is a claseic asscassination type
scenario. -

Fatal bullet never located.

The bullet has yet to be found. Later, the PBI did a
search of the area and found seventy pieces nf mpfa]

some going back Lo the Civil War. There were twelve
modern-day bullete found, but no bullet that matched ! chc

gun.

No gunshot heard.

The Fiske Report, page 56, ctatco that one of the reasons
something might not have been heard was becange: of
traffic in the area. ol
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GW - This is illogical. There would be a most explosive-
type noise in and around the cyliandez. P

Contrary to usual police procedures, not one resid?nt
nearby was contacted to see if a gunshotl was heard.

12 = No dusbt found vn Foster’s shoes.

Page 12 of the FBI lab report states there were mica
particles. It also says it did nolL conlLain dny buheleuL
soil samples.

Ruddy - This is impossible. If you walked in the park
there would be soil on your chocs.

GW - Nothlng at that crime scene makes sense. Nobody. ﬁas
questioned this officially, and I can’t undcrctand why

Why has there not been a stronger reaction to this phony.
flawed investigation and final report. L
Despite Fiske Report’s conclusion Lhal Lherefziu
"overwhelming evidence" of —suicide, there 16 :pot
overwhelming evidence. ‘

h1x_21ﬁggﬁ_gI_ﬁx1QsnQﬁ,ﬂnign_Lnﬂlgaag_LL_Li,leelv Foster did. not

die in the park.

110 Very little blood

2 Four different head pusliions
3. No ekull fragments

4. No bullet

5. No gyunshol reported

6. No dust on shoes

PThree pieces of evidence which indicate it ie more than ligéLy

Foster did not fire gun himself. ’ ;;

1. Gun still in hand — - :
2. Gun in wrong hangd =
3. UnLraceable weapon used -

GW - Based on the entire scenario of Vince Foster’s death, 'Ehe
preponderance of the evidence indicates he dld nol commit
guicide. ‘i

In addition, the FBI found in or on his clothing other iééms
jncluding: (1) multi-colored carpet fibers; (2) seaman; ‘(3)
long blonde hairs. i

Ruddy -~ The FRT did suction analysis on the clothing. Eért
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II.

Marcy Park 1is not carpeted. Was he on a carpet befor&ihe
died? Or was the carpeL lovolved in Lhe wmOvewenl of Lhe body?

Ruddy - The FBI investigators who appeared before the Senate
Banking Committee said something interesting, "Well, these
things were there, but it could have been anything, and iwe
dismissed it out of hand.” :

[Vidco chows agents Monroe and Colombell, and Dr. Hirsoh']

Irvine - The Fiske Repourl indicates no efforl was made Lo [lud
out what carpet might have been in contact with Foster, wvhat
hairs, seaman, etc. This evidence could have provided clﬁes
as Lo where Foster was between 1:00 and 6:00 p.m. Yet, this
evidence wae never investigated! :

PART IT - THE COVER-UPS

A. Cover-ups
There were a numbher of aover-ups related to the Fnefer
death.
1. Falsified position of the body =- a_second crime

scene created that night

Initial 4interviews of some of the people on the
scene by Chris Ruddy indicated that the body was
closer to cannon #1, rather than cannon #2, ias
indicated in the official reports. i

Ruddy - The official report says the body was some
600 feet from the parking lot. There were .two
cannons at Fort Marcy Park that day. and two sites.

One of the paramedics drew me a map (Gonzalez).

This map sketch by Gonzalez was similar to a sketch
drawn for Reed Irvine by Dr. Haut. It indicates
that the body was 20-50 feet from the first canndn.

concerning photographs of the crime sceﬁe.
originally, the official position was that there

were no photographs. They later said that they'-

took photographs. but they were overexposed. i

Ruddy -~ In a normal homicide investigation, one iof
the things that should not be in dispute is whére
the body was found. It was originally reported
thare were no photographs taken. Then they
released thirteen close-up polaroids, which: :is
against all proceduree of taking crime sdene

hotographs. They then said they took some
B Liey were not exposed prnphg&y orhnrq



GW Thizc makco ne ocnoc.

ABC News released one of the polaroid pictuzes It
dcpicted ccrtain foliagce around Foctcr'ec body. -The
foliage contradicts the official report that ;he
body was near cannon #2. The path below cannon '#2
is all dirt. There is a lot of foliage in the spot
where the people reported that the bhody was near
cannon #1.

A second crime scene was created that night.

As to the bullet, it was originally said that no
metal detectors were used. Later, they said thev
did use metal detectors. The Fiske people and: FDI
found seventy pileces of metal near the cannon. 2
site. including twelve modern-day bullets: vet, ‘tne
bullet matching the gun in Foster’s hand was not
found. .
The Fiske Report, page 56, stated that in .all
likelihood, further searches would ' be
"unproductive.” :

White House demanded key evidence, and Park Po;ice
gave it to them. 'This included papers, etc., given
back. i

[video of John Rolla testifying before the benate
Bankliny Cuvmmittee]

Ruddy - Park Police gave crime scene evidence away
within hours of finding the body, including the
White House beeper, which possibly could have had
latent prints, etc. (video of Senate Banking
Committee hearing] ; 2

The next day. papers., etc., were given back.

(Videco of Senate Banking Committee,. Senator
Domenici asks special agent Monroe about the job ot
Lthe Park Police in the investigation. Honroe

stated words to the effect, "I think they did ian

adequate 3job. 1. feel 1inadequate to evaluate
another agency’s work." 3

The FBI was kept out of the investigation. [Néws
¢lip regarding Judge Sessions and his firing] i

Bill Clinton fired the head of the FBI.

Ruddy - Sessions charged that this "lead toi a
compromised investigation." .
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Fiske recommended to Bill Clinton that he fire
Sessions and hire Freeh. S

[Video showing Senator Faircloth asking a question
as Lo why Lhe Park Pollce were Llun charge] ;

[Video of Senate Banking Committee shoying =Dr.
Beyer, and 1investigators Cheryl Braun and Jdéhn
Rolla, at the table] Y

The national news media fell in liue with Bill
Clinton’s explanation. .

Ruddy - The Park Pullce Lesled Lhe gun on Auédst
12, yet they ruled it waes a suicidc on Auguot 10,
before they tested the gun. 'y

GW - You alwaye approach a dcath from fﬁhc

gstandpoint of a homicide, until you prove thatgit
is not. s

{Scene showing pallbearers carrying the caskaf ar
the funeral. Webb Hubbell and Bill Kennedy appear
to be the pallbcarcrs in the back.]

At the time of death, no one called it rroﬁ' a
deprescion. e

Irvine - Llsa FosbLer won’L CLalk. I asked Hfs.
Foeter on the phone whether Vince Footer was right
handed or left-handed. She said, "No comment.*?

GW - All the Park Police were ordered to keep their
mouths shut.

Debra Gorham, White Housc cmployce, was intervieWed
by Reed Irvine. He asked if she was prasaned nnr
to talk, and she replied, "No comment. :
GW - The investigators did not think it was: a
suicide. Their superiors ordered them tg wxitq lL
up that way.

Was Foster suicidal? » i

Initially, the answer was, "Absolutely unot. .Thc
secretary said there was nothing unusual. Bill Clinton
said there was nothing unusual.

But the Fiske Report said that he was depreseedﬂ;he
organized his desk. he paid bills. he wWas apparently
stiff that morning, and he was apparently distracted.’



Apparently, Foster had a Trazadone prescriptlon Lrom @he
family doctor. .

Everyone fell 1n line that he was depressed.

[Video] Hillary Clinton said on April 22, 1994, "No 'gne
had a clue. Neither did the pevple who spent the weekend

with him." %

Day of death - no _suicide indications o

e W=

Dr.

’V/

Drove children to work

No final words

No final preparations
Arrived on time

Worked conscientiously

Set up future appointments
Ate lunch

Read the newspapéer

Checked out a pager

S8aid he would return later
Wrote no suicide note

[Representative Dan Burton - video - They said they found
a note on July 26, 1993. They said they missed the note
in the first search.] ;
Irvine - There was not anything in this "note" ahbout
suicide. :

\

GW - How they could claim that they missed 27 pieceéiof
a note 1is 1ludicrous. They were not searchina a
warehouse. They were searching a briefcase.

There were no prints on the note. ;

CW - Printe are eacily obtained from a piece of paper
How can you not tear a piece ot paper into 27 without
leaving prinls, unless you use gloves? o .;

Burton - [<hown holding up a copy of the Fiske Reportj = B
This is not worth the paper 1t is written on.

Faircloth - Referring to the Fiske Repart as snperf1n1#1.
Ruddy - [holding up Fiske Report] - The rcport looks very
thick, when in aectuality it is only S8 pages long. Most
of it is indexes counLaining the various biogzaphles:of
those experts used by Fiske.

Beyer, who did the autopey, has had two of his pfior
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suicide rulings reversed, due to flawed autopsies. £

Ruddy - [goee in to the claimed x-rays and the later claim
that there were no xX-rays] - X-rays would have shown the exit
wound, and the trajectory of the bullet. The autopsy 1e§6xt
checkad that ¥-rays were done. Also, in the narrative of’ the

report, it indicates that x-rays were done. Yet. later. noix-
rays turned up. N

GN - This 76 year old pathologist has given very 1nconsistent
sLtalemenls.

Irvine - The technical man said that the x-ray machine was new
equipment. The first service call concerning this machine'vas
in October '93. Thus, it was in good working condition - -on
July 20, 1993.

CGW - If Fiske is serious about the investigation, he would
have gotten an order exhuming the body. and had the autopsy
redone., ‘

Ruddy - FisKke did not use subpoena power. :g

GW - There was a failure to use the federal grand jury and ito
put the various witnesses under oath.

Bill ClinLon gave Luu[lchlug versions of Foster's BLaLe'of
mind.

He at flrst said there was no depression. He sald hefhdd
contact with him on July 18 and July 189. He said he iyas
unaware of roster’s depression. He later said that he called
on the night of the 19th to cheer up Foster.

PART III - THE RAID ON FOSTER'S OFFICE =i

[Viewed., but no detailed notes made]

[Shows pictures of Bernie Nussbhaum, Maggie Williafs, Péésy
Thomasson, etc.] = ; &

Ending quote:
"Don’'t believe a word you hear; it waes not a sguiocide."

- Webb Hubbell, July 206, 1993

At the conclusion of this vidco, it says you can call 1 800

828-22908, for additional copies or information.

=N B
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Memorandum

To : ASSOCIATE INDEPENDENT COUNSEL BRETT KAVENAUGH 22/95
From : SA C.L. REGINI -
Subject: FOSTER DEATH SCENE

SEQUENCE OF EVENTS

Due to the numerous inconsistent witness statements,
vague recollections, and inaccurate allegations in the media, I
have prepared the following outline of the sequence of events
during the initial death scene investigation by the U.S. Park
Police. The outline was compiled from information in the Death
Investigation Timeline, Foster Corpse Timeline, and FD-302s of
individuals who responded to the scene. The outline is not all-
inclusive, but simply identifies particular significant events
that have been problematic.

1730-1745: C.W. finds the decedent.

1750: C.W. reports finding the decedent to National Park Service
(NPS) workers (Swann) at Turkey Run.

1759: Swann calls 911 (Fairfax County Public Safety Center).

1803: Fairfax County Public Safety Center notifies the U.S. PARK
POLICE (USPP).

Swann calls USPP.

Medic 1 (Gonzales, Hall, and Arthur) dispatched.

Engine 1 (Pisani, Iacone, Wacha) dispatched.

1805: Ferstl dispatched by USPP. Spetz responds with him.
Investigators (Braun, Rolla, Apt) notified.

Fornshill (USPP) responds to death scene from his post
ak [FOIA(b)(7) - (E)]

1-Tuohey
1-Ewing
1-Lueckenhoff
Kavanaugh
1-Gillis
1-McCarrick
1-Greene
1-29D-LR-35063



Approx. 1810: Engine and Medic Crews, and Fornshill (USPP) arrive
at park and split up to search for body.
Fornshill, Gonzales, and Hall locate body.

P
1811} Ferstl and Spetz arrive at park. (ii)

Approx. 1815: Hodakievic arrives at park.
Sgt. Edwards (USPP) arrives at park.

Approx. 1830: Gavin arrives at park.
Officer Simonello (USPP Evidence Technician) arrives at
park.

1835: Investigators arrive at park.
1837: Fairfax County Emergency Personnel depart park.
1845: Dr. Haut notified.

Approx. 1900-1915: Gavin departs park, prior to identification of
body .

Approx. 1900-1930: Watson and McGaughey arrive at park.

1930-1945: Braun searches car and locates White House
Identification. Braun requests Watson to notify Gavin (which he
never does).

1945: USPP requests Fairfax County EMS to transport body.
Ambulance 01 (Ashford and Harrison) dispatched.

2016: Ambulance 01 arrives at park.
Foster’'s body is placed in a body bag, and is
transported to Fairfax Hospital.

Approx. 2015-2045: Hodakievic notifies Gavin of Foster’s
identity.

Approx. 2030: Braun notifies USPP dispatcher of Foster’s
identity.

Gavin notifies USSS White House Control Center of
Foster’s death.

2030: Ambulance 01 arrives at Fairfax Hospital.

2045: Investigators depart scene.

2030-2230: Notifications are made to White House and USSS
personnel by the USSS Agents and USSS Uniformed Division

Officers. Watkins appears to be the first White House
representative notified. Watkins notifies Bill Burton.



Approx. 2130: McLarty is notified during the Larry King Show by
Bill Burton of Foster’s death. He contacts the First Lady while
the President is being interviewed on the show.

Approx. 2200: The President is notified of Foster’s death at the
conclusion of the Larry King Show by McLarty.

Mrs. Foster is notified by Rolla and Braun, also
present are Watkins and Hubbell.



Memorandum Office of the Independent Counsel

To : ASSOCIATE I.C. BRETT KAVANAUGH Dae  7/18/95
From SA C.L.REGINI
Subject: DEATH INVESTIGATION STATUS

Per your request, the following comments/suggestions
are in response to your memo of 7/15/95.

In my personal opinion, we have established beyond a
reasonable doubt that the death was caused by a self-inflicted
gunshot wound at Ft. Marcy Park by the weapon that was found in
the decedent's hand. We have not proved certain aspects of the
investigation beyond all doubt. We have not proved beyond all
doubt the ownership of the gun. The weight of the evidence
indicates that the gun was owned by the Foster family. We have
not proved beyond all doubt that the decedent died at the park,
although I believe the evidence approaches that level. Locating
the bullet in the park would establish beyond all doubt that the
decedent was shot at the park. If the bullet is positively
matched to the gun found in the decedent's hand, then we have
established beyond all doubt that the decedent was shot at the
park with the gun that was found in his hand. I do not believe
that finding the bullet or conclusively determining the ownership
of the gun proves beyond all doubt that the decedent died of a
self-inflicted gunshot wound at the park. In the absence of an
eyewitness, we are forced to rely upon the physical and
circumstantial evidence in the case. The physical evidence and
circumstances surrounding the death clearly indicates a specific
act of suicide.

@}Kavanaugh
1-Lueckenhoff
1-Gillis
1-Bransford
1-Clemente
1-Greene
CLR:clr



In my opinion, additional work in the physical evidence
phase of the investigation is unnecessary. The main weaknesses in
the previous investigations were 1) the presentation of the
physical evidence, and 2) inadequately addressing the decedent's
intent. A forensic expert/criminalist (such as Dr. Lee) would be
of significant help in demonstrating what the physical evidence
shows. The following items remaining pending in the physical
evidence phase of the investigation: 1) the search of the park,
2) fingerprinting of the Foster home in Hope, AK., 3) continued
coordination/liaison with Dr. Lee pending his final report, 4)
locate and interview James Burgess, 5) interview Jeff McGaughey,
6) interview Helen Dickey regarding her conversation with Roger
Perry.

I agree with the items delineated in the referenced
memo that we have learned were the decedent's primary concerns.
Additionally, we have learned a great deal about the decedent's
personality in general that reflects how these concerns could
result in suicide. Particularly the decedent's emphasis on his
personal reputation, and his obsession with criticism in the
media.

I basically agree with all the points in the memo
pertaining to the decedent's state of mind. However, I think that
your scenario was a little overstated. I don't know of any direct
evidence that indicates the decedent was planning to resign on
7/21. We certainly have evidence that indicates he was
considering resigning. I do agree that he was overwhelmed by a
"sense of failure", but I don't think he "snapped." My personal
opinion is that the decedent felt trapped. Resignation would mean
failure, and to stay in his current situation would simply
continue his sense of the previous failures, and the resulting
perceived damage to his reputation. In any event, our personal
opinions are little more than speculation. I still advocate
consulting with a behavioral science- type expert for these type
of opinions.

Several aspects of the intent phase of the death
investigation remain incomplete; 1) the intent binders need to be
finished, 2) the FBI National Center for the Analysis of Violent
Crime (NCAVC) report is not completed, 3) Walter Pincus needs to
be interviewed, 4) resolution of the issues related to the
decedent's foreign travel and foreign bank accounts, 5) a review
of the decedent's financial situation, and 6) a final decision
needs to be made regarding a behavioral science/suicide expert.
The expert would be used to address the following state of mind
discrepancies: 1) the decedent committed suicide at a location
that was unfamiliar to him, 2) the decedent ate lunch prior to
leaving to commit suicide, 3) he did not leave a suicide note, 4)
he did not indicate any type of "goodbye" to family or friends,
5) the decedent did not previously mention suicide, 6) there was
no precipitating event, and 7) the decedent had dealt with stress
before.



Memorandum

To DEPUTY INDEPENDENT COUNSEL MARK TUOHEYDa¢ g/11/95
From SA C.L. REGINI
Subject: VINCENT FOSTER DEATH INVESTIGATION

PHYSICAL EVIDENCE EXAMINATIONS
DR. HENRY LEE,
CONNECTICUT STATE POLICE FORENSIC LABORATORY

On 6/9/95, I travelled to the Connecticut State
Laboratory to deliver items of physical evidence previously
requested by Dr. Lee, and to meet with Dr. Lee regarding
anticipated examinations of this evidence. The following are the
results of our meeting:

Dr. Lee provided me with a tour of the facilities at
the Connecticut State Laboratory. The laboratory is nearly brand
new, and appears to be well-equipped with modern instruments.

I provided Dr. Lee with the decedent’s clothing, gun,
and trace evidence identified by the FBI Laboratory.

Additionally, I provided Dr. Lee with the U.S. PARK
POLICE latent lifts from the decedent’s glasses and
frame/cylinder of the gun. While I was cataloging the physical
evidence that I was going to deliver, I realized that the USPP
latent lifts were obtained prior to any other forensic
examinations, and have never been examined for trace evidence. I
decided to bring the lifts to discuss with Dr. Lee the
possibility of any trace evidence being present on the lifts. I
informed Dr. Lee of these circumstances. He immediately examined
the latent lifts under a microscope. There appeared to be blood
or tissue on the latent lifts from the glasses, and possibly on
the latent lifts from the gun. Dr. Lee will attempt to identify
other trace evidence on the lifts; especially gunpowder residues.
Gunpowder residues could be compared to the tissue samples from
the decedent’s soft palate obtained during the autopsy. These
tissue samples have been examined, but have never been compared
to any other items of evidence, due to the lack of gunpowder
residue samples from the decedent.

1-Tuochey
1-Ewing
1-Lueckenhoff
1-Gillis
1-29D-LR-35063
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Dr. Lee and I discussed the main issues and allegations
that we are continuing to attempt to resolve through examinations
of the physical evidence:

1) The body was moved. The decedent did not die at the
location where he was found. Supporting this theory are the
following ostensible issues:

a) Unidentified fibers on the decedent’s clothing.

b) No coherent soil on the decedent’s shoes.

c) The bullet has not been located.

d) The position of the decedent’s head and the
transfer stain on the right shoulder.

e) The position of the body is not consistent with
suicide from a self-inflicted GSW to the head.

f) The amount of blood at the scene is not consistent
with the facts, and no bone fragments were located.

g) The death scene photographs appear to depict
movement.

2) The gun was placed in the decedent’s hand. The
following statements have been asserted in support of this
allegation:

a) The gun should have "flown" out of the decedent’s

hand.

b) There were no latent prints on the gun.

c) There was no blood on the gun.

d) The difficult position of the decedent’s hand on
the gun.

Dr. Lee and I discussed conducting the following
examinations:

1) Hairs and fibers.

a) Determine if they are from the same source.

b) Is the quantity of fibers consistent with being
rolled up in a carpet?

c) Formulate an expert opinion regarding the possible
origin of the hairs and fibers.

2) Determine the origin of the stain on the lower right
breast area of the shirt.

3) Attempt to identify trace evidence on the decedent’s
clothing and gun, and compare to the known samples from the
decedent. Specifically, compare any gunpowder residues to the
tissue samples.

4) Formulate an expert opinion regarding the physical
evidence in relation to a suicide/homicide conclusion.

Dr. Lee is of the opinion that we should search for the
bullet. We did not discuss this issue, but Dr. Lee seems to want
to limit any possible search to the trees in the path of the

2



bullet’s possible trajectories, and within the maximum range of
the ammuniton. The earliest that Dr. Lee can conduct this search
is the first weekend in July; the 4th of July holiday weekend.
Dr. Lee will be unavailable in July due to other commitments, and
is likely to be unavailable during most of August due to the 0.J.
Simpson trial.

Dr. Lee requested the following additional items and
information, which I will provide to him:

1) The USPP latent lifts from the grip of the suicide
weapon.

2) Determine how the USPP handled and processed the
suicide weapon, from the death scene to the examinations
conducted at the USPP laboratory.

3) Identify the location of trees at the death scene
which would be in the path of the fired bullet.

4) Determine the maximum range and velocity of the
ammunition in the suicide weapon.

Additionally, I advised Dr. Lee to contact me directly
if he needed any additional items of information or evidence.

Dr. Lee and I agreed that the requested examinations
and evaluations are extensive, and will require considerable time
for a professional and thorough job, especially given the
considerable workload and priorities of his laboratory.



Memorandum

To : BRETT KAVANAUGH Date 3/10/95
From : SA C.L.REGINI
Subject: FOSTER CORPSE CHAIN OF CUSTODY

The following chronology denotes relevant times and
observations regarding the locations of Vincent Foster’s body:

T/20/93
(13:10) Foster is observed leaving the White House.
According to Dr. Hirsch, from strictly a forensic
pathology viewpoint, the time of death can not be narrowed any
further than this time; it is possible that Foster drove directly
to the park from here and immediately killed himself.

(14:45- 15:05) Jim Ferris observes a vehicle similar in
description to Foster’s abruptly turn into Ft. Marcy Park. Ferris
can not positively identify this vehicle as Foster’s, due to the
license plate on Foster’s vehicle.

(16:15- 16:30) Patrick Knowlton describes a small brown

foreign car with Arkansas license plates in the Ft. Marcy parking
lot. Knowlton also described a suitjacket and briefcase inside of

the car.

(17:00 +/-) Judy Doody identifies Foster’s vehicle
parked in the Ft. Marcy parking lot.

(1730- 1745) Doody identifies a vehicle believed to be
the CWs in the Ft. Marcy parking lot. The driver gets out of the
vehicle, walks around, returns to the vehicle and drives away.
This vehicle is in the parking lot for approximately 10- 15
minutes.

(1750 +/-) CW talks with Swann and Stough.

(17:59:59) Swann calls 911 (Fairfax County Public
Safety Center).

(18:02:26) Fairfax County Public Safety Center calls
Fairfax Fire Department for ambulance.

1-Tuohey
@*Kavanaugh
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(18:03:28) Fairfax Fire Department notifies U.S. Park
Police.

(18:03:30) Swann calls U.S. Park Police.

(18:05:30) Officer Ferstl, USPP, dispatched to scene.
Officer Fornshill hears radio broadcast,

drives to Ft. Marcy | [FOIA(b)(7)- (E)]

(18:10) Fairfax County Fire Units arrive at Ft. Marcy
and divide up with Fornshill to search for body. Gonzales, Hall,
and Fornshill locate Foster’s body.

(18:37) Fairfax County Fire Units depart Ft. Marcy.

(1815- 1835) The following U.S. Park Police Officers
arrive at Ft. Marcy:

Ferstl, Spetz, Hodakievic, Sgt. Edwards, Lt. Gavin,
Braun, Apt, Rolla, Simonello, Officer Watson with an intern, and
Lt. Schmidt.

(1845) Fairfax County Coroner, Dr Haut, notified.
(1940) Haut arrives at scene.
(19:45:17) USPP requests transportation for body.

(19:45:37) Fairfax Fire Unit A0l (Ashford and Harrison)
is dispatched to transport the body.

(20:16) Unit A0l arrives at Ft. Marcy. Foster’s body is
placed in a body bag. Rolla had previously removed Foster’s
pager, rings, and watch; but does not locate keys.

(20:17) Unit A0l transports Foster’s body.

(20:30) Unit A0l arrives at Fairfax County Hospital
Emergency Room. Dr. Orenstein views body and pronounces Foster
dead. Officer Tipton present. Unit A0l transports Foster’s body
to the hospital morgue. Security Officer R. Browning opens morgue
for Ashford and Harrison.

(20:59) Unit A0l departs hospital.

(2112) R. Browning opens morgue for Rolla and Braun to
check body for car keys, which are located in Foster'’s pocket.

(2230) Security Officer S.P., Administrative Director
Charlotte Ewing, and Officer Tipton accompany Livingstone and
Kennedy to view the body, which is displayed behind a glass
partition by Laboratory Technicians Keith Gorney and Julius
Fernandez.



(2310) Security Officer S.P. opens morgue for Orenstein
and Tipton to examine body.

7/21/93

(0100) Security Officers S.P. and R. Rector open morgue
and place Cheryl Braun’s card with the body. '

(0615) Dr. Haut telephones Dr. Beyer regarding Foster’s
death and the need for an autopsy.

(0735) Charles Powell of the Hospital Morgue releases
the body to James Burgess of the Medical Examiner’s Office.

(0800) Foster’s body arrives at the Northern Virginia
Medical Examiner’s Office in Fairfax, Virginia.

(1000) Dr. Beyer begins autopsy, also present are James
Burgess, Officer Wayne Johnson, Officer Shelly Hill, Investigator
Morrissette, and Sgt. Rule.

(1105) Autopsy is concluded.

(1300) Foster’s body is released to Carl Barnekow of
Murphy’s Funeral Home. The body is transported to Murphy’s
Funeral Home in Falls Church. The body is embalmed and prepared
for shipment by Carl Barnekow, also present in the embalming room
was Bob Gallagher, Ken Garvey, and Maripat Putnam. No relatives,
friends, or associates viewed Foster’s body at this location.

7/22/93
(AM) Foster’s body is transported to Andrews Air Force
Base by Ken Garvey and Will Halyek of Murphy’s Funeral Home. The

body is immediately loaded onto an aircraft.

(approx. 11:30) Foster’s body is transported from
Little Rock Airport to Reubel Funeral Home in Little Rock.

7/23/95

Funeral and internment at Memory Gardens in Hope,
Arkansas.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
WASHINGTON, D. C. 20535

Date: July 9, 1996
To: ADIC, Washington Metropolitan
Field Office

FBI File No. 29D-LR-35063
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Specimens received:
Specimens:

This report supplements and supports the Laboratory
report dated May 9, 1994. For a complete specimen listing
please refer to that report.

The trace amount of loose, unconsolidated soil
associated with specimens Q8 through Q15 and Q31 limits the
meaningfulness regarding a comparison with other soils.
Ideally, coherent soil, that is, soil that is held together as
part of the same mass, reasonably represents soil from a single
source or location. Conversely, unconsolidated soil, to
include discrete mineral grains, introduces uncertainty
regarding a single source origin. And when the amount of this
soil is such that it impairs the analysis, the meaningfulness
of similarity and dissimilarity is called into question. The
aforementioned specimens did not contain coherent soil. The
few, small particles of mica and any other apparent soil
associated with specimens Q8 through Q15 and Q31 sensibly could
have originated from the micaceous soil found at Fort Marcy,
but the nature of this soil precludes an unambiguous
association.
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As previously indicated in FBI Laboratory report
dated May 9, 1994, a number of various carpet type fibers were
found in the debris from the submitted clothing items. A more
detailed reporting of thege findings is as follows: Present in
the debris from Q4/Q5 wad@a pale gray delustered trilobal
carpet type fiber. The QB debris contained dtgray delustered
trilobal andfa blue delustered trilobal carpet type fiber.@ﬂA
white lﬂ5=D=- rilobal carpet type fiber”yas found in the Q10
debris. m tan delustered trilobal,¢a gray/green
delustered trilobal andza greenish round delustered carpet type
fiber were present in the Q11 debris. §White trilobal carpet

t fibers re aiso found, one each, in the debris from
Q and 31B. #A red delustered trilobal carpet type fiber
wag found in the Q31C debris. As reflected by these findings,

ng forensically significant number of one type of carpet fiber
as found. ‘
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The official record contradicts Foster suicicle conclusion

Editor’s Note: This publication has reported to you
about many of the anomalies, ineonsistencies, and
dsfects of various official reporis coneluding that the
late Deputy White House Counsel committed suicide.
Yet, many in the news media and elsewhere have
challenged the authenticity of the information we
have shared with you. It is for this reason that we
presant the following article by Hugh Sprunt. Sprunt
has carefully studied all 2,726 pages of testimony
and documants collected in the officiol Faster investi
gation and released by the U.S. Senate in early 1995.
His analysis, based entirely upon the official docu-
mentary record, compiled by the United States Sen-
ate, confirms that the verdict of suicide is remote
from the facts.

Strategic Investment has invited Hugh Sprunt
to prepare a longer report that includes his informed
speculation about what may have heppened at Ft.
Marcy Park. This report is available through Strate-
gic Investment by mailing or fazing the order form
provided on page 10 of this issue.

by Hugh Sprunt

1 write about the death of Vince Foster froma
unique perspective. When my ¢lderly prandfather,
terminal with cancer and in horrible pain, decided
to take his own life some 25 years 259, I was “first-
on-the-scene” and conld de nething to help him. He
shot himsslf in the head vsing an Army Colt .28
Special Revolver with 2 four-inch barrel, the very
sams type of weapon that Mr. Foster allegedly used
+0 kill himself in Fort Marcy Park on July 20, 1993.

Since I had direct personal experience both with
sujcide-by-gunshot and with the tremendous dam-
age a high-velocity .88 round from this particular
weapon does to the human head when fired point
blank, I was intrigued by the relatively modest head
wound Mr. Foster was said to have suffered from
the identical revolver and ammunition.

There are other personal associations that in-
spired my {nitial interest in his death. Vince Foster
and my father gradusated from the same college in
North Carclina (Davidsen). Mr. Foster’s wife, Lisa,
gnd my mother are alumnae of the same college in
Virginia (Sweet Briar). Vince Foster was Presideat
of SAE fraternity at Davidson, as I was at MIT. We
ware both mid-year law school graduates who
elected ta skip graduation (he from the University of
Arkansas and I from Stanford Law School). I even-
tually learned that both of us even drave trashed-
aut Honda Accords.

There is one other link. Two ecquaintances of
mine ran the 1992 Clinton campaign in my part of
the country, and I was sufficiently interested in the
1892 Clinton Campaign to have made suggestions to
the Campaign through these two individuals. One of
these individuals, whom I partirularly respect, left

her position as a Special Assistant to the President
the month after Mr. Foster's death.

As ] purgued the blatant anomaly concerning
his head wound, I discovered many equally amazing
facts within the official resords of Mr. Faster’s

*death. I obtained copies of the Fiske Report and the

U.S. Park Police Case File: on'the death of Vince
Foster. When the Senate yeleased two Hearings Vol-
umes and a Report Volume on the Foster death in
1995, I obtained these volumes (a total of 2,726
pages of documents, testiinony, depositions, and FBI
interview reports, including Fiske and U.S. Park Po-
lice Reports). I studied al' the documents and
reached two fundamenta] eanclusions: 1) The raw
svidence in the official re:ard was amazing in light
of the canclusions reached by the official reports and
2) With mipor exceptions, no one in the media was
at all familiar with the rsw evidence compiled in the
Sepate documents.

As 1995 progressed aad oply a very few publica-
tions appeared to be covering the Foster case seri-
ously, I decided to write 1ay ownl report, based on the
9,726 pages of Senate dovuments. Although [ had no
intention of producing 50 lengthy a report, it grew to
165 single-spaced pages, tightly crosg-referenced,
with maps (including one: traced from aerial imagery
of Furt Marcy Park flowr a few weels before Foster’s
death) and tabular data :n eight appendices.

Relatively few individuals will have the time or
the inclinstion to study 1ny 165-pagsé “Citizen’s Inde-
pendent Report,” writterl as it was for the primary
use of the members and staff of the special Senate
Whitewater Comrmittee. Shortly thereafter, Strate-
gic Investment approached me o prepare another
report including person:l commentary about what
may have happened at F'ort Marcy Park. Much of
this analysis was intenticnally omitted from my
165-page compilation.

This piece highlights what I consider some of
the most damaging evidence that was ignored in the
Fiske and the U.S. Park: Palice reports on Foster's
death. T hope this articl» and my report increase sig-
pifieantly the number of people whoa are aware of
the amazing forts buried in the 2,726 pages of offi-
cial documents. I may te naive, but I believe a suffi-
dently widespread kno' vledge of these facts will
compel officials ta undertake the sort of investiga-
tion that should have b:gun the evening of July 20,
1998, whan Mr. Foster’s bedy wes found in Fort
Marcy Park. First comes truth. Then comes justice.
That’s the American wity.

The U.S. Park Polire Report, The Fiske Report,
and the 1994 Senate Ruport (the “Official Reports”)
selectively included daf:a that supparted the offi--
cially-sanctioned “suicide verdict” and ignored, gave
little weight to, or contradicted ths evidenca that
pointed to murder. Maay of the must interesting de-
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tails in the points summarized below have been
omitted due to the consideration of space. Nonethe-
{ess, I believe that many readers will be surprised
by even this brief summary. I einphasize that every
detail you read below has been taken from official
public documents. It is amazing that these facts
have not been publicized by those charged with do-
ing so in a free society.

Facts such as the ones below have caused peaple
who are at least somewhat familiar with the raw
data justifiably to question the procasses that con-
trolled the prior investigatians of Mr. Foster's death.
It is my hope that the information in this article and
in my separate Strategic Investment Report on tha
Death of Vince Foster will permit everyone to under-
stand why there is more to Mr. Foster's death than
official Washington wishes you to believe.

Here are some of the items that challenge, and
in my opinion overwhelm, the conclusions reached
by the Official Reports:

» The first offizial to discover Vincs Foster's
body, a U-S. Park Police officer, was quite clear he
never saw the gun that, according to the Official Re-
ports was in Mr. Foster’s right hand at the time he lo-
cated the body. His depasition and FBI interview an
this point are repetitive and quite clear. He was 45
foet from the body for several minutes, but never saw
the gun. The confidential witoess, CW, who discov

sred the body was emphatic in his FBI interviews and

deposition that he, too, had not seen 2 gun.

v The first official ta discover Mr. Foster’s body
called in his discovery on his radio 2 minutes 42 sec-
onds after radicing his arrival in the Fort Marcy
parking lot. The official location of the body placed it
out of plain view on the back slope of a berm some 775
feet over-the-ground from the parking lot near the co-
called second capnon. The searchers knew the body
was near a cannon, but the only cannon in view was
the so-called first canson around which they initially
cearched. The cannons are some 200 feat apart and
cannot be geen from each other. Asguming the officer
left the parking lot immediately upon callingin his ar-
yival, walked directly to the body (n» searching) at
three miles an hour, and called in his discovery imme-
diately upon reaching the body (taking no time to
check the body before radicing in), the tims raquired
to0 reach the body is 2 minufes 56 seconds.

« Two civilian witnesses described a vehicle in
* the Fort Marcy parking lot that could only have
been Mr. Foster's Honda. They saw two individuals
around his car: the hood was up, one individual was
standing by the Honda, and the other wad sitting in
it some 80 minutes before Mr. Foster’s body was
first found by CW. Who wére these people? No at-
tempt was made to find out.

e One civilian witness in the park told the FBI
that, for reasons unknown, information which she
provided to U.S. Park Police investigators had been
incorrectly recorded in her U.S. Park Police inter-
view report.

e Six of the seven U.S. Park Police and Fairfex
Cougty Fire and Rescue Liepartment (FCFRD) per-
gonnel who responded to the 911 calls told the FBI
(with varying degrees of cartainty and specifidity)
that there was ot least ons “extra” civilian vehicls in
the parking lot when they grrived at Fort Mercy, a
vehicle that the Official Riports coneluded was not
present, Whose car was ttis? None of the FCFRD
personnel was jnterviewed by the Park Police and
the FCFRD reports are not in the record even
though a supervisor requested that night that de-
tailed reports be written.

e The U.S. Park Pollce officer who found
Foster’s body described !¢ presence of “volunteers”
who were in the park when the body wes found. He
etated thege velunteers were working on the park
trajls. None of these “volunteers” was ever named, in-
eerviewed, or mentioned 1.1 the U.8. Park Police or
Fiske Official Reports. W.30 were they? FBI had
been repeatedly informe<. by CW that the area be-
low Foster's feet had cleacly been recently disturbed
(his statement was not censidered by Official Re-

¢). There iz evidence in the Tecord of unex-
plained and unidentified people and vehicles enter-
ing and leaving Fort Marcy. Same of these individu-
als were allowed official nccess to the park after the
body was officially located by the TU.S. Park Palice
Officer.

s The lead U.S. Park Paolice Invastigator at
Fort Marcy statsd: “It se2ms to me that we [the U.S.
Park Police Investigators] made that determination
(that the death was a su’ride] prior to going up and
looking at the body.”

e Tha report of the only Medical Doctor to ex-
amins the body in place at Fort Marcy i5, for reasons
unknown, not a part of tire Official Record available
to the public. This dactor told the FBI he arrived
and departed Fort Mare an bour before the U.S.
Park Police ar Fiske repurts say he did. He also
statad that the body was located some 450 feet from
the parking lot although the official bedy site is over
750 feat fram the parking lot. :

_» The doctor told the FBI he “belicved the
wound was consistent with a Tow-velocity weapon.”
The revolver, especially with the high-velocity am-
munition the Fiske Report said Mr. Foster used, is
not a “low velocity weapen.” How does the Fiske Re-
port reconcile the doctor’s statement to the FBI?
The doctor’s statement is not mentioned at all in the
Official Report.

e The Fiske Rapar: “Those present abserved a
large pool (sic) of blood located on the ground where
Foster's head had been.” The Fiske Report: [the doc-
tar who examined the bidy in place at Fort Marcy]
“Observed a large exit vround {n the back of the
skull.” However, the doutor told the FBI that the
blood volume was “small” and what blood there was
had “matted and clottec.”

¢ The lead Investigitor at the body site had this

Continued on next page
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Foster, from page 7

to say: “T still can’t believe the [exit] hole —it’s a
small hole. . . I probed his head; there was no big
hole there. . . I initially thought the bullet might
still be in his head " The Fiske Report staternents are
thus directly contradicted by the MD and the Investi-
gator on scene.

e The doctor who performed the autopsy statsd
thar hg took no X-rays. The U.S. Park Poliee repart,
produced because it sent four observers the autopsy,
stated however, that the doctor conducting the au-
tepsy told the U.S. Park Palice Detective in atten-
dange thet “X-rays indicated that there was na evi-
dence of bullet frogments in the head.” Although this
contradiction has achieved a certain notoriety, nona
of the Official Reports reconcile it.

¢ Almost all sources within the record indicate
that the autopsy was moved up from Thursday, July
22 to Wednesday marning, July 21. One conse-
quence of the move was to make it infeasible for any
official who had been present at Fort Marcy Park
the night before to attend the autapsy. Thus no one
who had 1st-hand knowledge was there to see what
happened.

e Mr. Foster’s glasses were found 19 feet
downslope from his head. The Ficke Report stated
that they must have “bounced” there (through heavy
vegetation) due to the gus shot te the mouth—a
conclusion which is contrary to physics. The only
recognizable pictura (a lab phato) of the glasses in
the Senate documents shows ona of the stems bro-
ken off from the frame. The Official Reports have no
explanation for the breakage.

» The second U.S. Park Police officer at the
scene took seven Palarvids of the bady. The
Polaroids he took are not among the thirteen of the
body site that are inventoried in the record. The
record contains no explanation why these photos
vanighed.

e The lead U.S. Park Police Investigator at the
body site had this to say about some of the Polarsids
he took: “I know I tock Polarcids of that. I am not
sure how many I took, but I don’t recall secing those
Polaroids again. I mean I had them at the office that
nighe, I did reports. . . I don't have thoze photos. I
put them in a (US. Park Police cage] jacket...and I
don't know what happened.” The Polaroids he is
speaking of are nat inventarisd in the record. The
record containg no explanation why they vanished.

¢ The lead U.S. Park Police Investigator at the
body site searched for a sulcide note, identifieation
documents, or other items in the victim’s packets.
The investigator found no car keys on the body. No
car keys were found in Mr. Fostar’s Honda either.
Why wasn’t the death immediately treated as a ho-
micide as soon as the inuvestigators reclized their sui-
cide theory required the decedent to have driven him-
self to the park without using his car keys?

¢ Some time after the investigators realized

there wera no car key= to ba found, rather than
search the Honda again or research the area where
the body kad bean founcl (his glasses had, after all
been found 19 feet from his head), the investigators
drove to the morgue and searched the body’s pockets
one more time. There, thie investigators stated they
not only discovered that they had criginally missed
Mz, Foster’s personal key ring in the right front

ants pocket (with his car keys), but also found his
%v’h.{te House keys on a separate key ring that held a
high-gecurity typs key.

s Atleast two White House staffers visited the
body at the morgue the right of July20th to “confirm”
the deceased was Vince [7oster although the U.S.
Park Police hed already matched the face to Vince
Foster's White House ID and to his Arkansas driver's
license. One of the individuals to visit the body at the
morgue was the White House Security Coordinator,
even though he had previously confirmed the victim’s
identity to his bass, an Associate White Hounse Coun-
sel who also visited the tody in the morgue that
evening. Why was this trip necessary?

¢ The only paper ir. Mr. Foster's wallet at Fort
Marcy that the lead investigator at the body site con-
sidered “unusual® was never explained in the Offi-
cinl Reports. It coptains groups of initials that corre-
spond to those of the President, the First Lady, and
to their daughter. It lists a variety of dates and nu-
merical ampunts along with several Arkensas city
names. Mr. Foster was Jmown to be involved with
the formation of blind tyuste for all the Clinton fam-
ily. The private sttorne)' involved talked with him
the day before Mr. Foster died and tried to reach
him the next day a few 1ninutes after Mr. Foster left
the White House for the last time.

.« Fivecivilian and ;7overnment witnesses at
Fart Marcy stated (with ‘rarying degrees of certainty
and specificity) that therc was a brisfease in Mr.
Foster's Honda. This briefcase is not mentioned in ths
Reports (cther than to in licate Mr. Foster had no
briefease with him when he left the White House).

» Several Fairfax (‘ounty Fire and Rescue De-
partment personnel state that Mz. Foster’s Honda
was Jocked whena they eyamined its exterior (and
viewed the interior throligh the windows) sometime
before 6:35 p.m. The Official Reports indicate that
the Handa was not locked well over an hour later
when it was “officially” searched for the first time.
Officially no ons ar the investigation knew where the
Honda keys were during this interval, so these keys
could not have baen used to unlock the car during
this period of time.

» A Fairfax County Fire and Rescue Depart-
ment worker observed the U.S. Park Police “gaining
access® to Mr. Foster’s Honda (his White House ID
was en the front seas) bejore 6:37 p.m. The White
House position iz that it was not infarmed of Mr.
Foster’s death until 8:30 p.mm. Another Fairfax
County emergency work :r said it was knawn within
his group (that left the park at 6;37 p.m.) that Mr.

oo

TISNN0D dIANI

L0oL8 122 108 0% :80 ¢6/82/60




#9/2?/95 22:18:25 VIA FAX =>

CA1 221 8787 DEBBIE GERSHMAN Page H84

Foster was employed at the White House.

» The lead U.S. Park Police Investigator at the
body site somehow knew ta write the nome of a U.S.
Secret Service uniformed officer and his White House
Phone number (in Room 058 in the White House base-
mend) in his investigator's notebook, apparently
around 6:40 p.m. The official position (in a Secret Ser-
vice memo) is that the White House did not learn
about the Mr. Foster’s death until 8:30 pm.

e The U.S. Park Police Lieutenant who officially
notified the White House of Vince Fostar's death had
his call returned in 5-10 minutes by an Assistant
White House Chief of Staff. The first question to the
Lieytenant (in the words of his FBI interview) was
“whether the U.S, Park Poliee had checked the regis-
iration on the gun and knew whose gun it was.” The
Lieutenant received anather call at almost the same
time from the White House Director of Personnel. He
also asked about the S

weight” in the months before his death. Medical re-
ports in the record show that he actuelly gained
weight in the siz months prior to his death.

e Despite the officiil conclusion that financial .
coneerns had no role in }4r. Foster’s death, the fam-
ily checking account had been overdrawn for some
one or two weeks prior to his deatk. The credit union
had shifted from “werkir g with” the Fosters on a
“bi-weekly” to a “weekly’ basis the weel: before he
died. Mr. Foater visited the credit union the day be-
fore he died.

¢ O July 21, Presilent Clinton zpoke to White
House staffers who knew' Vince Foster well. Were
his words a warning not to diseuss Foster's death
outside of the White House “family?” This is what
the pregident said: “In tke first place, no one can
ever know why this happened. Even if you had a
whole set of ohjertive rezseons, that wouldn’t be why
it happened, beeause you

weapon and was told the could get a different, big-
E-S- Pﬂt:rak 11;’3_lir=e did not “In the first place, no one can ever know zer.b more bu.rdenscm}dia set
ave that information. . . of objective reasong that

Wity sbirs the flist 0o Wwhy this ha-:pp.ened Even ifyou had a :.uhale gl b dna
White House callers inter- ser of objective reasons, that wouldn’tbe  this ream. . . . I hope when
ested in the weapon above  why it happened, because you could get @ e remember him and
all else? di J PbP 2 5 J;Z £ this we?l be a little more

* The Fiske Report ifferent, bigger, more burdensome set of  anvigus to talk to each

refers to the lack of dam-
age done to Mr. Foater’s

objective reasons that are on someone else in
this room. . . . I hope when we remember

other and a little less anz-
ious to talk outside our

teeth and the soft tissues 5 : . family.”

of his mouth hy tha bar- him and this welll be a little more anxious e There are unusyal
r?ﬂt:f thﬂea s::zlx in_a_tappert to talk to each other and a little less anxzious memory lapses on the part
Ay (ke Gt o to talk outside our family.” i ik
the veiare bis mocs  —Bill Clinton speaking to the White House ubiect ofthellast nver
voluntarily since there staff the day after Foster died. g, example. a Deputy &
were no signs of a — sistant to the President

struggle). However, the Fishe Report does nat men-
tion the damage that should have been done to the
soft tissues and teeth from the powerful recoil of the
Army Spectal Colt .38 Revolver and ifs unusually
Ligh front sight.

» The Fiske Report states that the body was
bagged back by the secend cannon at Fort Marey
Park at about 8:45 p.m. before being transported the
750 feet to the parking lot and then taken on a 18-
minute trip to the Fairfax County Hospital. The am-
bulanee log indicates the body arrived at the hospi-
tal 15 minutes befare the Fiske Report says tha
body was put in a bedy bag up by the seeond cannon
at Fort Magcy. Tomes given by the doctor who pro-
nounced Mr. Foster dead at the hospital corroborate
the ambulance log, not the Fiske Report. The Medi-
cal Examiner told the FBI he arrived at Fort Marcy
at about 6:45 p.m., an hour before the Fiske Report
says be did.

« To gupport its conclusion that Vince Foster
was under great stress, The Fiske Report states
that “7t was obuious to many that he had lost

‘who had known Mr. Foster since 1967 had what Chief

Counsel Bernard Nussbaiun’s Executive Assistant de-
scribed as a “highly unustial® 1-2 hour clased doer
meeting with Vince Foste): on July 19. In the words of
this individual’s FBI interview, “She doeas not remem-
ber what topics they talked about.” Bear in mind that
this wes her last conversaiion (1 to 2 hours long) with

.a friend she had known fo - over 25 years who officially

commitied suicide the net' day. She couldn’t remem-
ber the iopics they discussed?

¢ An excellent mem ory was, howsver, demon-
strated by a female witness in her lata tesns who
voluntarily came forward and was interviewed by
the FBI on May 17, 1994, about svents ehe had wit-
nessed at Fort Marcy Park neerly a year earlier on
July 19, 1993, the day be'ore Vince Foster died. She
told the FBI she rememb:red sesing at a distance of
10-15 feet a lone white male in his early 40s who,
despite the intense heat, was wearing a dark suit
and red gecktie. This ind vidual was walking in
Fort Marcy Park from thi: George Washington Park-

. Continued on nezt page
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Faster, from pege 9 y

way entrance toward the northern side of the park.
Whean he noticad her looking at him, he immediately
turned away. It was clear from her description that
the individual in question could not have been Vince
Foster. Who was he? No attempt was ever made to
find out, avan thaugh he was viewing the patk st 3
p.o. the day before Mr. Foster's death and at the
approximate mid-point of the hours Mr. Foster went
missing the next day (1 p.m. to 6 p.m.).
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Questions on the murder of Vincent W. Foster, Jr. Page 1

The Park Police versus the FBI

1.

X

/‘ \ 20

k2

3

Why was William Sessions, former head of the FBI, fired the day
before Vincent Foster was found dead? This action placed the
Park Police in charge of the investigation at Fort Marcy Park
rather than the FBI. Sessions stated three weeks before he would
resign from the FBI as soon as a suitable replacement was found.

;ﬁﬁ. Why did Clinton call a second time that same day and tell
\ “‘1 Sessions to clear out his desk and be out of the office by the
S ; end of the day?
%3. Was Sessions fired because he was about to subpoena Judge David
§ Hale’s documents linking Clinton te fraudulent SBA bank loans and
) Clinton found this out?
L
Photographs

Why does the only officially released photo (show1ng Foster
holding the gun) indicate flora typical only in another portion
of the park from where the body was officially found?

Where are the seven crime scene Polaroid photos taken by Franz
Ferstl? What do they show?

Has the previously reported underexposed roll of 35mm film been
enhanced? Does it show evidence of a bullet wound, puncture or
other trauma in the right side of Foster’s neck?ﬂ/'

Robert Fiske’s report

jz//Why does the initial account of the body’s location by Sgt.

' Why did five months pass before a ballistics test(éefformeg/on

George Gonzales differ from the Fiske report? Was the body moved
from the Northeast to the Northwest corner of the cannon mound in
the Park?

Why was the body found neatly laid out as if ready for the coffin

rather than in a contorted state as would be expected?\ ijﬁqu144xj

Why did the first two officials on the scene swear that they saw

no gun in Foster’s hand? Why does the report ignore thig? > wé. . 20

-_‘,,

WL - »-’b

U Kl
Why hasn’t anyone analyzed and questioned the impossibility of ”‘b;”zi-
being able to pull the trigger on the gun and shoot ones-self in
the mouth as dictated by the official photograph?

—

N

the gun? What were the results? T D

Why did the Park Police claim the gun was sent to BATF instead of
the FBI for ballistics testlng, when BATF has no records of such

a teStzw_k; heeant 2, A

Why didn’t the gun recoil out of Foster’s hand as is typical of
self-inflicted gun shot wounds of this type?., ) apt odpprcat

How could his eyeglasses bounce 19 feet through high grass away
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Questions on the murder of Vincent W. Foster, Jr. Page 2

from the shooting?

9. Why weren’t any pieces of head bone or brain tissue typical of
the bullet wound ever found? ~ Mot ceo~cded Leo

10. Why hasn’t the bullet been discovered’ e R (e

\,LL\/\'&

1l1. Why weren’t there any powder burns or broken teeth found in
Foster’s mouth typical of this type of gunshot wound? |

S AP (JV\W\/[V
12. Why are there no prlnts on the exterior surfaces of the
gun? Was the gu w1ped clean? It can’t be due to heat or other
causes, because t s ingerprint inside the gun behind the
pistol grip. To whom doe:\fﬁis\iéfgefprint belong? Were the
pistol grips on the gun replaced? wd @ = >A-~ﬁue/

13. Why were only two bullets found in the gun? Why weren‘t any
other bullets found in Foster’s residence where the gun

supposedly came from? NS To CUsCy DxJ_Li T £

14. Wwhat was the origin of the wound observed on the«s&de~e£ Foster’s
neck by the two Fairfax County EMT’s? EMT<§£§%5£_2£%%§£/stated
to the FBI that it appeared like a ‘small caliber bullet hole’
Why isn‘t this mentioned in the report?vaﬁfw\x&cvﬁ e

15. Seven of America’s top forensic experts including Massad Ayoocb,

Dr. Vincent DiMaio, Dr. Martin Fachler, and Vincent Scalice, have
collectlvely agreed that the powder burns on Foster’s - and
right index fingers is not consistent w1th suicide? Why did
Fiske disagree? // 2Nl Ak B L/4

t ~

1l6. Why are there no signs of dirt or grass on Foster’s shoes after
he supposedly walked 700 feet through unpaved areas? . o0

17. Why was there such little blood found at the scene? With the
type of wound inflicted the heart continues to pump blood for at
least one half to two mlnutes.-\_hLVV‘ v;\;fex

18. If Fester was found on a slope with his head above the rest of
his body, why are the blood stains on his face running uphill?
Why is there evidence of the blood running off into three other
directions? This would account for the body being in two Park
locations as preVLoui‘testlwiﬁy LndlcaQee, and somewhere else.
el P eoa -y vl G- cop- Lo gy \ZG&)
19. Why does the report state that x-rays weren’t taken because the
x-ray machine was broken, while the coroner’s report in the
appendix indicates that x-rays were taken? 7,xcwi-\ A WS

20. Why does the report go to length to explain that Foster routinely
took a tranquilizer once a day, the FBI report found traces of an
anti-depressant and Valium, but the coroner’s report in thefgy
appendix found no traces of any drugs?\~N D o DSt @ e e

yzhLMLL\ VTE*\

21. Why was Foster’s clothing covered with carpet fibers? 1Is this
evidence still available for analysis, or is it missing? Do the
fibers match any of the surroundlngs where Foster worked or
lived2 \ . a0 ..« a . D b} 2\ 0 s

N “’.77’) ’*—"\J’ L/ /\, \/LK \ui/ ) Y } ,~$'~ ) ’ o >:/\/:\ v,\\' //\./‘J:U/N\/“&‘
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Questions on the murder of Vincent W. Foster, Jr. Page 3

| 22. To whom do the blond hairs found on Foster’s clothes belong? 1Is
this evidence still available, or is it missing? Do the hairs
match anyone close to Foster? 'jl

23. What is the significance of the semen stains found on Foster’s
\' n N )
shorts? we (U Q4N@29vi\

24. Why is there such a disparity in the number of witnesses claimed
to have been interviewed in the report’s summary letter and in
the body of the report? —~

25. Why did Fiske completely ignore the FBI interview statements of
two eyewitnessesl<5x¢€7 GRASIAY

26. Why weren’t the obsérva;ioqs of the EMT’s on the scene included
in the report? we L0 lﬂw~g£;u£\Q

27. Why weren’t any neighbors or passersby questioned? DO N ¢

28. Why did Fiske choose not to include Confidential Withess’s
testimony that a wine cooler bottle was found near the body and a
wine cooler pack was found in Foster’s c?fi3\93&» /LPM;KAA(KQ

29. Why have witnesses suspected of perjury been allowed to review
evidence before testifying?

30. Why has testimony of four witnesses and photographic evidence
been ignored regarding a briefcase in Foster’s car? Where is the

briefcase? What was in it? ‘Jja“ﬁﬁLllwwiﬂLL(&i

31. Why have two Park Police been untruthful in previous testimony
and in transcribing the statements of the only two witnesses

questioned? \§>Lv{\@Q\ Mo i

32. Why weren’t Foster’s car keys found on him at the Park? How
could he drive to the Park without them? LUQ\QJZ vaﬂﬁc;«Qr

33. Why does the report incorrectly conclude that Foster lost weight
due to the stress he was under, when in fact records show he
gained weight in the six months prior to his,death?
we W ¢ X Ot
34. Standard investigative procedure is to assume homicide until
evidence to the contrary can be established, not the other wa P¢quﬂﬁﬂﬁwf
around. Why was the conclusion of suicide reached before all ) —
evidence and analysis was completed as leaked to the media? &JUQQCK;Z»

35. Why didn’t the empaneled grand juries in Washington and Little
Rock hear any testimony? Do yu¥

—~ =

6. Starr promised to probe the previous investigation by Fiske. Why
has Starr put the same FBI agents that Fiske used in charge of
reviewing their own previous work? 1Isn’t this a conflict of
interest?

37. Why is the resume of the lead pathologist missing from all the
other resumes which makeup much of this report?
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38. Was this poorly analyzed, contradictory, fluff piece, having more

appendices than body, with 58 double-spaced single-sided pages,
the reason a three judge panel replaced Fiske with Starr?

For a free copy of the Independent Counsel’s Report on the death of
Vincent Foster write to: Office of the Independent Counsel, 1001
Pennsylvania NW, Washington DC 20004.

Obstruction of Justice

1.

5.
6.

Contray to standard police procedure, why wasn’t Foster’s office
immediately sealed? Why did it remain unsealed for two days
after the death?

What were Nussbaum, Thommason and Williams doing rummaging around
Foster’s office just after his death? It couldn’t have been
matters of national security as Nussbaum purported. Foster had
nothing to do with national security - or did he? According to
testimony of Foster’s secretary Deborah Gorham, she placed two
l-inch binders from the NSA in Foster’s safe. Is this what
Nussbaum was looking for? Where are the binders?

Why did the documents collected by Nussbaum wind up in Hillary’s
safe for five days? Did any of the documents get lost on the way
to the special prosecutor?

Why did Miguel Rodriguez, Associate Independent Counsel to Mr.
Starr, resign?

Why did Bill Duffy, top Arkansas prosecutor to Mr. Starr resign?

Why did Russell Hardin, Texas prosecutor to Mr. Starr resign?
Was he disgusted with the soft-ball plea agreement signed by
Starr with Web Hubbell?

Is Mr. Starr’s obstructionist democratic assistant Mr. Touhey a
possible reason for any of these resignations?

Why was Philip Heymann, a 33 year career professional and #2 man
in the Justice Department, abruptly terminated by Clinton thru
Janet Reno? Why did he take exception to the investigation into
Foster’s death?

More Questions

1.

Why would Foster sign out for a White House beeper just hours
before committing suicide? Why does one report place the beeper
on Foster’s person and another report places it in his car? Why
is the beeper missing from the evidence collected? What messages
were on it? From who? Were the messages transcribed?

Why are Foster’s fingerprints missing? How could the
fingerprints of a person with security clearance on file with the
FBI be missing? What would be the advantage to anyone living if
Foster’s fingerprints were misplaced?



® OCT 14 ’95 B6:49AM P.6

Questions on the murder of Vincent W. Foster, Jr. Page 5

3.

Why are there more than two dozen documented acounts of Foster
flying to Switzerland while a lawyer in Arkansas and as White
House Counsel? Why did he cancel a scheduled flight just 12 days
before his death? Was he delivering funds to a Swiss Bank? Why
would Clinton’s personal Counsel have need to frequently visit
Switzerland?

Where is the followup to the frantic telephone call reported by
the London Sunday Telegraph from a White House aide to the
Arkansas State Police that Foster shot himself in the White House
parking lot?

Why did Foster hire two lawyers the day before his death? Why
would the White House Counsel need lawyers?

When will it be acknowledged that the 27 piece note found in
Foster’s briefcase was not a suicide note, but a draft of items
to be discussed with his defense lawyers?

After Foster’s body was found and the White House was notified,
two phone calls came back almost immediately. The first was from
an Assistant White House Chief of Staff who asked ’whether the
Park Police had checked the registration on the qun and knew
whose gun it was’. The second was from the White House Director
of Personnel asking about the weapon. Why wasn’t the White
House’s first concerns about Foster or his surviving wife? Why
was the White House worried above all else about the gun?

Why hasn’t there been any review of Michael Kellet’s book The
Murder of Vincent Foster (CLS Publishers, 7188 Cradlerock Way,

-Suite 162, Columbia MD 21045)? This book concludes, based solely

on the report of the independent counsel, that Bill and Hillary
Clinton are responsible for the initiation and orchestration of
the murder.
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Why was Foster Murdered?

1.

Was it his failure to adequately cover up all the loose ends of
Madison Marketing, Castle Grande and Whitewater, which were
quickly unraveling?

Was he too moral for the White House and was showing less
cooperation at burying the Whitewater mess?

Did he run afoul with somecne in the CIA for which he was an
intelligence operative?

Jim Norman, senior editor of Forbes magazine, has alleged that
Foster was working on a top-secret NSA project to infiltrate and
monitor bank transactions worldwide. Foster’s secretary has
alleged that one of the two envelopes received from Web Hubbell
filled with papers relating to a customized software program
utilized by the NSA to infiltrate bank computers was missing
after Foster’s death. Who besides Deborah Gorham and William
Kennedy had keys for the file cabinet from which this information
is now missing?

Was Vince Foster murdered because he successfully stashed tens of
millions of Mena Arkansas drug laundering commission dollars into
Bill Clinton’s foreign bank accounts, slammed closed the backdoor
to the computer software program Promis that will permanently
hide these transactions, and was now a potential liability that
might crack under cross-examination?

Epilogue

P

Mr. Hugh Sprunt has reviewed the 2,726 pages of documents
including testimony, depositions, and reports by Fiske, FBI and
Park Police on this subject. His 165 single-spaced page report
"Strategic Investment’s Citizen Report on the Death of Vincent
Foster" has been published by Agora Inc., 824 East Baltimore
Street, Baltimore MD 21202.
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CONGRESSMAN BURTON CRITICIZES "60 MINUTES" FOSTER SKGMENT
cong. Dan BurlLon(R-Indiana) took to the House f'10or last
Thursday, and in a speech bro§dcast on C-S
Wallace's recent feature on Vince Foster.

follows.
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“50 MINUTES™ REFPORT QN TOR
DEATH OF VINCE FOSTER

The SFEAKKR pro tampars. Under
thc Speaker's snnsonicd policy of May
12. 1S85. the gentleman rom Indiaia
(AMfr. BurToN] is rocogaised for 156 rxin-
utes ag the desigmee of the majorily

Mr. BURTON of Indianz Mr. Spcak-
er. I have boon warehing tha talevicien
show on CBS, "6 Minutes,” for a lonx,
long time. and I have always respected
thal prugrwn Decsuss L was vecy iu-
farmative, and I always thoughe it w=s
Iagvual. And then, just afier the last
presidential elecrian, T think Mr. Hew-

lett, the moducer af “G0 Migutes,” sald
in 2 national (nterview that hod he ex-

that bias was refected in much of thelr
reporsing.

This became apparent to me again
about 2 weels ago nmm = Ratrrday wght.
when Y watched Miks Wallaco staxt
doing 2 20 minutes segment on the
death of Vinee Footcr. I have never.
gean a5 mmeh misinformation and- €0-
mush NMaa in reparting =24 I sow dneing
thas 20 ninute sewment.

Page 881

criticized Mike

Burton's speech
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sion, -than be kiiled h;t:nse‘l.f at Fort
Marcy Park.

He did zot mentian that ths inde-
pendent counsel, Kepgpeth Starr, has
reopenéd the investigetion Mr. Staxr’s
attorpey spent this sommer question-
ing witnesses before a grand jory. The
FBI is back in Fort Mazcy Park, or was
4 eouple of weeks ago., more than 2
years after Vince Faster’s death, Took-
ing far the .bullet that Killed r him.
Would the irndependent counsel go
through all cf this work were there not
upagswered quéstiond about the case?

So I believe that Mr. Wallace wae in-
caorrect when he ssid zhat the conclu-
=ion has been reached by every govern-
ment agency. In addition, maxy of us
in Congress have came mdﬂmm:cun
clusions as well

Another thing that he fargot to men-
tion was that rhe police were not the
firat people to epcounter Foster's body.
He mentioned s national parlkt police-
man who focund the body. The fact of
the marter {8 tiat the park policeman
did not find the body. The body was

foond By a m=n called c.w.. the can-
fidential wicnens, whomnhaﬂmwb
son on the scene.

I have a sworn Statament, where I
wWenv out to his home with g conr: re-
parted and two other Congressmen,
from the confidential witness. The FRI
queitioned hirmn exteasively and consid-
ers him hanest and credshle.

“80 Minutes™ never talked sboat him
or even mentioned on that program
that there was a confidencial witness
that fonnd the body. & Mingtes™
oever read His statement.

24 210 ««« TASNNOD JdAANT
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The gentlemsn from Pennsylvanis
[(Mr. CLwcER]), tvho is the chairrznan of
the Committee i Government Refarm
and Oversight in the House. tald “60
Minutes™ that he knows more azboart .
this sobject than any Member of Con-
gress, and, althcmgh I have high regard
far Representative CLINGER. Le pever
Interviewed the confidendal witness.
although he hail an opportouity to do
SO. and he never rezd his sworn deposi-
tion. wkich w5 rerified.

Mike Wallace went into grecst detail
during this inrarview about how the
gun was found in Foster's right hand
He s2id critics «f the invesulgation in-
correczly stated that Foster was left-
handed Well, thz? misses the point en-
tirely. When the conSdential witnmess
discovered rche body. he laoked very
carefuily. He wizs within 18 inches of
Mr. Fastar’s fage. He looked Yery care-
folly angd s==w no pun in either hand He
wWas very clear &1 his statement, in the
Sworn statement before me and the
FETI, thar when he found Fester, both
hands were palra up with the thombs
pointed oot away from the body. When
the police arrived on the scene, they
found his right hand palm down with
the thrd painiied in, the gun on the
twigpger Onger, :nd the gnn was par-
tally obscured ¥y his hand and hia leg.

YWhen the comildential witmess found
the body, .the head was Ilcoking
stzaight TP, zud. there weze no blood-
stzins on his clieelk Wher the police
arrived, the Reail was still psinting up.
Brt there was 2 contact hlacdstain an
the cheek gnd thre tr=ils of blood run-
ning from his mouth and nasuﬂs dowm
the side af his face.

&
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Now, now gid Foster's hand get
moved and why was there nc gon in it
when the man foond iz, and laler there
was a gun in i{t? How did Poster’s head
get moved? It is obvious to me that
samebody was there and moved the

body.

Now. the Park Pollce officer, Oficer
Fornshiil, was not, as I said before, the
first to discaver the body. It was a con-
fiderntial witness. Park Police Officer
Kevin Fornshill told Mike Wallace that
Fostar's body could naot bave been

moved to the park becange the vegeta~

don around him was not trampled.
But the fact of the matter ig the con-
fidenvial witness said in a sworn state-
ment that the vegetation below the
body, from the feet all the way down to
a path that went all the way agound
the p=rk, it was trampled flat There
was a narrow path 2t the bottam of the

berm thad winds arommd the perimatar -
of the park “60 Minutes™ would have
known tihs If they had resd his state-
ment, or even decided to look into iz
and asked
The confidential wituess told the FRI
that he saw a half-emnty wine cooler
bady near Foster's body. The Park Po-
lice did not find it. What happened to
the winme cooler botils aund wete thers
any fingerprinrs on it? As the confiden-
taa.l. witness was leaving the park. he
looked inside the white Nissan parked
mthelu:anduwahﬂffuﬂmdmge
of wine ¢ooler battles. very similar to
the aone %aside the body. a briefease,
ang a suit jacket that looked similar to
Fuoster’s soit pants. This was naot Foa-
ter’s car, Fogter's car was i gray Honda
and it was park¥ed further awzy, snd.
C.W., the confidential witness. did not
w:.‘llcnmit.
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Mike Wallace made 2 hig istne out of

the amount of hivod around the body-

He interviewed tlie medical gxaminer,
who s21d there was sufficient. blood Tm- .
derneath the hend and shonlders to
conciude that he (Ied 2= that spot. -

This misses tie key point. There
would have been llood tndernesth Fos-
ter’s head, wheth:r he chot himself st
the 5pOT or w=s rioved thiere. The Eey
point is there was za blood
on anything dehind where Foster wss
sitding. Anytime someane shoots him-
-self throngh the raduarh. there wauld be
blood splattered sll over z2bove him,
and there was nothing sbove him that
bad. any blood ¢ it whatsaevar. The
vegetation oo th® path behind Fast;m:
was cleax

The first emerzincy medical sar-nwa
person who arrived =t the park, Gearge
Gorozalexn, coammentaed that it was very
mnsual for a sgiside victim’s body tn
be laid out 30 nez.tly, with the feet to--
gether and the hands neakly at his gide.
Ee told this to thi stasy af the Commil-
tee an Governmeirt Operations, and:he :
szid:- “I 8nd it gdd to _have the. ‘bud.'r"

uhehandspe:bﬁha#tﬂeﬂd&t
Mizmtes,™ i.m:zdentam' diﬂ.~nnt1m—

. view Mr. Gouzles. ’ R

Mike Wallace noted. chst'lt; T
urosual for Foster’s clothes hp,i;m
carpet fibers on ‘them: Fosber’s 2Lar- .-
mﬂﬂthaﬂr;?mhadzus%-
Dew installed in their home - -

Well, if that is the case, why &d the
¥FBI ta.kecmei:smnplesa.ndmaxzh
them wirth the fbers on kis, dln:‘&&ﬂ:

e
{
i
|

-s’ ‘
1"|'

oot
They &id not do thas, . %

—
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aid vhe FRI not compare these haitd to
the heir of the pecple Foster kmew. aud

-’

was closa to? e

Hare are same other keys points thal
wén Minvtses” lef out in their Bizged
re % -y -

First. the Park Palics investigation _
= professiopal

The phatos of the ceime scene Werg was -

dererposed and did not turn ont.-IRE

only photos were of very poor qn_a_.y_tr,.

and they were made with instaspstic

s aT A

comeris. g .
No search was condncted far aly =

skenll fragments. Wheo you blow the
top of your head out with & S8 caliber
bullet. there asre skull fragments and
bone fragments all about where the
head was. There was nane of this, 0o
nlood anid no brain particles.

No search was copdueted for sknll
ragments, as I said. Only & very cur-
sory search was conducted far the bul-
let. White Hancse Counsel Barmie Nuss-
sagm refased to allow Park Polics aif¥-
sers ar the FBI to search Foster’s of-
fce. In fZact, the night of Foster's
Saavhk Bernle Nusshamm, the chief
-oumsel of the President, snd two other
yigh ‘level White House aides, Patsy
Themason, who was the chief persconel
sfficer, " and Mra Williawms, Hillery
~l{nten’s chief of stafl. sesxched Fos-
-ar’s office axd removed files having o
in with Whitewater. This was after ths
Park Pnlice asked that the affice e
waled. and it was not-sealed Yor al.
east 12 honrs while they weat through
md rified through those pepers. Jus-
dce Department officials accused Nuss-
amrm of viclating an egzeement they
1ad resched regarding the search of

od JI0 €<« TASNNOD JHANI
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Secana, the coroner that conducted
e autopsy on I'‘oster has made glar-
ng exrurs in the past. This was 1ot Ie-
realed by the 50 Mimntes™ show. Dr.
James Beyer wall the coronsr who re-
7iewed and did 1)he zutopsy oun Vince
Toster. T

Iet me tell yoia about Mr. Beyer. In
1988 fhere w=s an. autopsy on establish-
ng the death af a man named Tim
Tasley. Mr. Beyur, the coroner, roled
that Easley killed himself by stabbing
aimself iz the chicst. e failed to notice
1 defensive wourld on the raan’s hand.
The case was reaopened, and, after an
xtside expert reviswed the case,
Zasley’s girlfriezd confessed To raur-
lering him, efter’ he had been jndged 2
suicide by the corroner. That is cne mis-

Tn 31991, regaiding =2 Mr Tommy
Jurkett. Mr. Beyer did anm aulopsy on
im and raled tlhisr Burkett had kiled
1imself with a ;gumshot woand to the
nounth very similar to Vince Paster's.
Je szid it was a guicide. Mr. Burkett's
amily had the bady exhumed z2nd reex-
crined by an oritside expert. The sec-
ynmd cornner rerarted that Dr. Beyver
1ad falled to motice = disfgwed aud
sloody ear. indicating a2 struggle. and &
woken jaw, indicating he hzd been hit

. 11 the fzce and kis jaw was broken dar-

ag 8 strugele. "Me FBI i= DOW inves-
digzting this case. It obviously w=as a
nurder or harnic¢ide, and not a smicide.
The first spaclal counsel, Robert
Mske, appointed a board of farensic ex-
erte to review bthe Vince Foster case.
(hey concurred .in Fizke's opminion that.
foster killed hilmself at Fort Marcy
2ark. However. they were not ap-
winted untll & Fear after FPoater died,
nd the only wayr that they couid come
v the conclusioins they did was to read
25 coraner’s rejort and use thar a8 a
mide o came t thelr conclusicns. So
hey never caw the body, and they veri-

1
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waen he fonnd the body. There were
bloodstzins ou the cherk when thé po-
lice arrived Indicating it had bean
moved. Whexn they moved ks body, kis
naad went over to the side and dlood
drained out on the face.

Third, the confidential witness tasts-
fied e =aw 3 Wine cooler bottle closa
to Foster's body in the park, and a
package of siraflar wine cooler bottles
in = ¢&ar in the parking lot that did ndt
belong to Foster. Where did they come
fromm? Where did tha? bottle go?

Fourth, despite extensive searchers
af the park, the FRI has been unable to
fnd the bullet that killed Vince Fos-
ter., and thay ere still looking for it
Evidently the independent counsel sent
-hembackonttherezo.Swegksagu
o look forit ag=in_

2T DTN e«
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Fifth, no skull fiagments were aver
found at the sire where Foster's body
was found. even thoughk there definitely
wodld have been sinl! fragments from
thet Kind of 2 woun i,

Sixth, there were no fingerprints on
the gon. Get this 'The gon was in his
hand. and there were no Supgerzeints on
the gun. The FBI :;aid they probably,
get this, “melted ai¥ iz the heat " And
yet when they took the gun apart, they
fQund fingerprints there from the time
the Fun was made at the factory.

Seventh, there were no {ingerprints
on the svicide not® fommd in Foster's
triefcese in his White House office. It
was torn up into 28 pieces. and the firse
few tUmes the btrielcase Was searched.
they conld not fird the note at all,
even though they tuwrmed it upside
down, and ﬁngna'were no fingerpriurs
on ik

Bighth, the coruper who conducted
the entopsy of Faster's body has made
slaring ervors of high pruifile cases in
the past. In ore casie. 2 body had to be
exhumed and reeximined in arder ta
cha:a;e'ﬁheurultng'r'ozn saicide o mur-

Iﬂtnﬂh. secu:iﬂy' purards working ar
the Sandi Arabian Ambasssdor’s resi-
dence geroas the strect fram tha park,
within 100 yards, S0 fees, with guerds
outside all day and night, heard no
gunehos. .

10731795 1%7:48
5
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. Tenth, Foster's shoes <ere’ Com-
pletaly clsan, with no grass ar dirt
staing even though he wWas suppdeed o
heve walked 700 yards tlrough the
park to tte second cagnon. - ‘
Neo. 11, the FEI never malle any at-
tempt to identify the carpet fibers or
the Hiond hair an Fostar's ciothing.
No. 12, the palice photos at the death
sceme did not turn ont, leaving a seari-
ous lack of documentation of the death

_ son’s other lawyers wonld have done in
a case ke this? .

- Independent Counsel Stary is eoill in-
vestigating this death "“SD Minutes"
ghould pat jump tn canclusions G
Mr. Starr has completed his investiga~
tlon, and Members of Congress-should
not Inmp to conclusions. tmtll Mr.
Starr carmpletes his Investigation &s

well. .

S0 I just wounld like t0 may to my
iends 27 “60 Minutes.” Mr. Wallees,
Mz. Eewlitt, 2nd everyhody else, before
you make the kind of determination
thset you did and do the kind of report-
ing that you did 2 weeks ago, pleasse
talk zo ail the people inmvaolved, espe-
cially eyewitnesses. 'The mzn who
foond the body, who gave & 5worn

tacted. never interviewed, and nobody
h=s seen that repart, evan Mr. CLINGER,
who is the chairmnan of the Committee
on Governmenr Rafaorm and Oversight
here in the House.

So I junsz say that I think it was a had
piece af reporting, and I would urge
thern to be more thorvugh in the fa-
are.
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TO: BRETT KAVANAUGH Revised 7/25/95

FROM: SA C.L. REGINI

SUBJECT: DISCREPANCY LIST

The following list is my last comprehensive outline of all of
the noted discrepancies, inconsistencies, and problems that have
been identified in the Vincent W. Foster death investigation to
date. The outline is broken down into the following areas: U.S.
Park Police, Emergency Medical Technicians (EMTs), the White House,
Northern Virginia Medical Examiner, Miscellaneous, and Forensic
Examinations. Although mostly the same as the previous list of
6/21/95, there are a few additions, particularly under USPP and
Medical Examiner:

I. U.S. Park Police
A. No gunshot residue samples of the decedent's hands.
B. Lack of complete documentation of the gunshot residues on
the left hand.
C. Poorly diagrammed death scene; lack of measurements.
D. No photo log; no documentation regarding who took what
photographs, and the total number of photos.
1. Edwards initialed Ferstl's photographs.
2. Ferstl is unsure of the exact number of photographs he
took with Edwards camera.
E. Death scene 35mm photos did not develop.
F. No documentation regarding the initial search of the
decedent's vehicle at the death scene- no inventory.
G. Photo of an unidentified briefcase next to a U.S.P.P.
vehicle.
H. Decedent's pager returned too soon; no records obtained
regarding previous pages.
I. Suicide weapon processed with dust prior to other
laboratory exams.
1. No latent prints of any kind; value/no-value.
J. Inconsistent statements regarding moving and searching the
body. (Rolla, Braun, Simonello, Hodakaviec)
K. Inconsistent and poorly documented autopsy.
1. Morrissette's report.
2. No gunshot residue samples from hands.
3. No fingernail clippings/scrapings.

1-Tuochey
1-Ewing
1-Lueckenhoff
(1>Kavanaugh
1-Gillis
1-McCarrick
1-Clemente
1-29D-LR-35063



No major case prints of decedent.
No photo of left hand.
. Possible contamination of evidence subsequent to autopsy
at M.E.'s Office.

7. Inconsistent statements regarding what was done to the
body prior to autopsy.

8. No description of body and clothing prior to autopsy.

o Ul

L. Possible contamination of evidence at U.S. Park Police
facility.
M. Poor interview and documentation of witnesses at death
scene (Doody and Feist) .
N. Photo of an unidentified white male wearing plainclothes
at death scene.
O. Inconsistent statements regarding vehicle doors being
locked/unlocked. (Braun, Rolla, Hodakievic, Simonello, Gavin)
P. All photographs not produced pursuant to initial subpoena.
Q. Inadequate and incomplete metal detector search by the
USPP. (Operators had no prior experience or training)
R. Eyeglasses and revolver lifts contain trace evidence.
S. Case was closed prior to completion of laboratory exams.
T. Inconsistent statements of Officer Watson, Jeff McGaughey,
and Braun regarding Watson's and McGaughey's actions/observations
at the scene.
1. Watson is the Special Forces officer that responded to
the scene.
U. Watson did not notify Gavin, as requested by Braun at
approximately 7:30 p.m.
V. No neighborhood investigation.
1. Did not obtain video from Saudi residence of second
entrance.
W. Incorrect number of torn pieces of note in Simonello's
reports.
X. No documentation of the latent prints of value that were
obtained from the decedent's vehicle.
1. The prints were identified by the FBI Lab.
Y. Incomplete search of the decedent's vehicle.
1. Numerous items were not taken as evidence; they were
later obtained by OIC FBI agents.

II. Inconsistent statements and observations of Fairfax County
Fire and Rescue personnel.
Wound on neck (Arthur: .45 cal. bullet hole.)
Gun under thigh.
Wound on upper right front of skull (Gonzales).
Briefcase in vehicle.
Unidentified person in woods (Hall).
Vehicle doors locked.
Death scene photos do not accurately depict scene.
Two unidentified white males walking from death scene.
Color of gun was silver.
Type of gun was semiautomatic pistol (Arthur).
Statements of initial paramedics at scene regarding their
actions are inconsistent with Fairfax County paramedic protocols.

¥
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L. Report coded as a homicide (Ashford).

IIT. Medical Examiner
A. X-rays
1. Autopsy report indicates x-rays were taken.
2. Morrissette's report indicates Beyer told him x-rays were
taken.
B. All individuals present at autopsy not indicated on
autopsy report.
C. No photographs of decedent's left hand.
D. Inconsistent statements regarding removal of decedent's
tongue and palate.
E. Inconsistent "on-scene" times reported for Dr. Haut; 7:40
pm and 7:15.
F. Stomach contents; no definitive digestion time, or
positive identification.
G. "Cross-hatched" lines in autopsy diagram- discrepancy
between Dr. Luke's autopsy review and 7/13/95 conversation with Dr.
Beyer.

IV. White House

A. Foster's office unsecured until 7/21/93, approximately
10:10 a.m.

1. Patsy Thomasson, Maggie Williams, Bernie Nussbaum search

Foster's office.

B. Confidential trash bag removed and replaced.

C. Nussbaum enters office; removes small photo.

D. Pond rearranges papers on Foster's coffee table.

E. Exclusive initial review of documents by Nussbaum.

F.Torn note found one week later in briefcase previously
searched by Nussbaum.

G. Note not released to investigators until the following
week; a day after it was discovered.

V. Miscellaneous
A. CW's inconsistencies.
positioning of decedent's hands.
no gun.
winecoolers and briefcase in vehicle.
trampled area around death scene.
does not see white car occupied.

B. Inconsistencies between Doody and Feist's statements.

1 Inconsistencies Dbetween USPP interviews and FBI

interviews of Doody and Feist.

2. Their statements re- other people at the park were
"completely ignored" by Fiske investigators.

C. No initial investigation of the park's "second entrance".

D. No one heard a gunshot.

E. The gun exemplifies a "drop gun".

F. No matching ammo at the decedent's residence.

G. The decedent's grip on the gun was not the simplest nor
the easiest to shoot himself in the mouth.

H. The decedent never previously spoke of suicide.

I. The decedent had no particular obsession, "dire

uads wN



predicament", or one thing that would have put him over the edge.

J. The decedent had dealt with stress before.

K. The suicide weapon has never been positively identified as
belonging to the decedent, or the decedent's father.

1. Family members have been wunable to reliably and

conclusively identify the gun.

L. Lisa Foster's initial spontaneous question "was the gun in
his mouth?".

M. Five unaccounted for hours between the time the decedent
left work and was discovered dead.

N. Lack of blood at death scene.

O. No bullet.

P. No cadaveric spasm causing decedent to clench gun.

Q. The gun did not fly out of the decedent's hand.

R. No chipped teeth noted by M.E.

S. No flashburns inside mouth noted by M.E.

T. The mortician lost the original embalming report and

G .

. The decedent's glasses were discovered 13' downslope from
his body.

V: The positioning of the body is inconsistent with suicide;
body neatly laid out; "as if it was in a coffin".

W. Fairfax Hospital Laboratory Supervisor statement re-
gunshot wound to middle of head.

X. Helen Dickey telephone call to Roger Perry.

Y. Committed suicide at an unfamiliar location.

Z. No suicide note.

Al. No previous mention of suicide.

Bl. Ate lunch prior to committing suicide.

Cl. Jeff McGaughey's statements are inconsistent with Officer
Watson's.

D1. USSS memo of SA Scott Marble, dated 7/20/93, re-
decedent's body discovered in his car, and revolver recovered in
car.

El. Other witnesses were in the park (Ruddy article of
6/14/95} .

1. Several men wearing orange vests.
2. Several people who entered the park through the rear
entrance and encountered police.
F1. Enhanced photographed depicts a wound on neck.
Gl. Not an independent investigation (Ruddy article of
6/19/95) .
Tuohey conflicts.
Colombell oppositon/resistance.
Eyeglasses found 13' from body.

BN R

Forensic Examinations

Unidentified latent print inside grip of suicide weapon.
Unidentified blonde head hairs.

Unidentified carpet fibers.

Unidentified stain on shirt. (Dr. Lee).

Unidentified gunpowder in scrapings.

The decedent's head was moved.

No blood on suicide weapon.

<3
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H. No soil on shoes. (mica flakes)

I. Large semen stain in the decedent's underwear.

J. Blood flowed uphill (video).

K. Excavation of site disputed.

L. Possible blood on handkerchief (Item 4a)

M. Inconsistent vegetation at death scene.

N. Polaroid photos depict decedent's hand in different
positions.

O. FBI Lab relied on third generation photographs for their
examinations; copies of copies.
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HEADLINE: Transcript bares warring emotions of SDSU gunman
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"Kill" was the password on Frederick Davidson's home computer. And killing
was exactly what the graduate student had on his mind when he systematically
gunned down three professors in an SDSU engineering classroom in August.

But as Davidson was mulling murder, he also was feverishly putting the final
preparations on a thesis he was to present to the men he would kill.

As he concealed in his backpack the semiautomatic handgun he chose for his
deadly mission, Davidson simultaneously packed the suit he intended to wear to
impress the professors.

This portrait of contradictions emerged in a grand jury transcript made
public yesterday.

It is undisputed that Davidson fired th
tragedy and its first campus slaying in 22 %
premeditated and cold-blooded or prompted L
will be hotly debated in what could be a ca

Hundreds of pages of grand jury transcrij
accounts of the Aug. 15 shooting. They alsc
murder-suicide note and a card to his mother

Finally, they provide Davidson's explanat ‘Jga /14‘.)"’"Q q'
his instructors were torpedoing his attempts

The testimony to the grand jury was the ba
on charges of murdering Chen Liang, Preston L
Lyrintzis. It indicates that Davidson's frusi
was first believed by friends and classmates - M
thesis, but rather on his treatment by his prc

There was also an underlying worry about be:
"old notes," or other students' work, accordinc
during two days of hearings.

"He (Davidson) told me he felt Dr. Liang was _ ---w wusywork that had
nothing to do with his thesis project and . . . Dr. Lyrintzis was preventing him
from gaining employment," Joseph Cristinziana, a San Diego homicide detective,
testified.
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"Kill" was the password on Frederick Davidson's home computer. And killing
was exactly what the graduate student had on his mind when he systematically
gunned down three professors in an SDSU engineering classroom in August.

But as Davidson was mulling murder, he also was feverishly putting the final
preparations on a thesis he was to present to the men he would kill.

As he concealed in his backpack the semiautomatic handgun he chose for his
deadly mission, Davidson simultaneously packed the suit he intended to wear to
impress the professors.

This portrait of contradictions emerged in a grand jury transcript made
public yesterday.

It is undisputed that Davidson fired the shots in San Diego State's worst
tragedy and its first campus slaying in 22 years. But whether the acts were
premeditated and cold-blooded or prompted by a long-lingering mental illness
will be hotly debated in what could be a capital case.

Hundreds of pages of grand jury transcripts contain the first eyewitness
accounts of the Aug. 15 shooting. They also disclose that Davidson wrote a
murder-suicide note and a card to his mother the night before.

Finally, they provide Davidson's explanation to police of his motive: that
his instructors were torpedoing his attempts to land a job.

The testimony to the grand jury was the basis for an indictment of Davidson
on charges of murdering Chen Liang, Preston Lowrey III and Constantinos
Lyrintzis. It indicates that Davidson's frustrations were not centered -- as
was first believed by friends and classmates -- on concerns over his master's
thesis, but rather on his treatment by his professors and on not finding work.

There was also an underlying worry about being discovered cheating by using
"old notes," or other students' work, according to witnesses who testified
during two days of hearings.

"He (Davidson) told me he felt Dr. Liang was giving him busywork that had
nothing to do with his thesis project and . . . Dr. Lyrintzis was preventing him
from gaining employment," Joseph Cristinziana, a San Diego homicide detective,
testified.
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+  "He believed that Dr. Lowrey had seen him with old notes . . . (which) he
said a student was not supposed to have. . . . He indicated that this was
considered cheating."

Bloody chaos ing."

Bloody police headquarters for nearly four hours shortly after the professors
were shot and killed in the classroom complex.

Seconds before he pulled out the handgun, Davidson handed Liang an e-mail
message he said was from a prospective employer interested in him, Cristinziana
testified.

"However, the company told him that his hiring depended upon his thesis
defense and depended upon positive feedback from the professor," the detective
said.

Davidson told Cristinziana that before Liang could respond, "I felt this was
another ambush."

He quickly moved to a first-aid kit on a wall where he had hidden a 9 mm
semiautomatic handgun that morning. Without a word, Davidson opened fire, the
detective said.

Bloody chaos ensued, according to versions provided by Davidson, two of three
students who saw the shooting and a deputy medical examiner who conducted
autopsies on the professors:

Liang fell, mortally wounded, from his seat at a table where he sat with his
two colleagues. Three students, attending to support Davidson and experience
first-hand the review process, scattered in fear.

Lowrey and Lyrintzis tried to run after being hit by spraying bullets. Lowrey
collapsed and died near a door.

Lyrintzis fled to an adjoining room and ducked under a table. Davidson
followed him, slamming another clip of ammunition into the gun. He fired again
after he noticed that Lyrintzis was still moving.

Lyrintzis pleaded, "Fred, no!" before Davidson shot him again.

Davidson fired 23 rounds from the Taurus PT-92 he had purchased 10 months
earlier, and 16 of them hit the professors, some in their backs.

Investigators found teeth, hair, blood and body fragments splattered on the
walls and floor of the laboratory. A computerized picture of a nuclear bomb
explosion that Davidson had downloaded from the Internet was tacked to the wall.

Davidson surrendered to campus police minutes after the shooting and
investigators found his wallet and a note on the floor of the hallway outside
the classroom.

The note read: Dorothy Drive, San Diego California, 92115. You will find all
you are looking for on the bottom shelf of my bookcase. Also find M.S.N.
(murder-suicide note) and M.S.N. Two files on computer and removeable drives
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din cabinet, password, Kill.' "

A voluminous amount of material was seized from Davidson's home, but it has
not been made public. Prosecutor Rick Clabby said investigators are still
reviewing it.

Fighting delusions? Kate Coyne, said the materials include detailed logs that
confirm Davidson was slowly losing touch with reality because of a long-standing
mental illness.

"He was constantly equivocating between his delusion and his value system,
and as time went by, it is clear that the delusional system was gaining
control," Coyne said in an interview yesterday.

"At the same time that he headed off to school and mailed a suicide note to
his mom with $240 in it, he's trying to finalize a thesis that he has no
intention of presenting," she said. "That's psychotic behavior."

Coyne said it was obvious to at least one of the grand jurors that Davidson
was suffering from mental illness because the juror raised a question about
psychiatry and psychology.

"But this case has been presented by the District Attorney's Office from day
one as one of revenge over his thesis, and the jury was presented only one-sided
testimony that excluded any evidence of mental illness," she said.

Prosecutor Clabby replied that the grand jury did not hear testimony about
Davidson's mental status because none of the witnesses knew about it or had
expertise in that area.

"The police contacted Mr. Davidson's mother in an attempt to find out
anything about that, but she refused to talk to them," he said.

Clabby has argued in court that the killings were carefully planned and
cold-bloodedly carried out by an educated man.

A senior panel of prosecutors has recommended that the death penalty be
sought in the slayings, but District Attorney Paul Pfingst has delayed making a
final decision to allow the defense to give him more information.

Coyne maintains Davidson should not be executed for killing the professors
because he was delusional at the time.

"This is not going to be a whodunit," she said. "We acknowledge that he
pulled the trigger, but he should not be punished by death for his mental
problems."

Coyne said she will show that Davidson's mental problems are genetic. She
said Davidson's grandmother was committed to a state mental hospital and his
father has suffered psychological problems that surfaced when he was in college.

Two students who witnessed the shootings told the grand jury that Davidson
struck up friendships with them and complained about his professors. He talked
about movies with "bombs, guns and explosions," they said.
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Frans De Graaf, said he cowered in a corner with his

eyes closed and his hands over his ears when the gunfire started.

"I tried to hide somewhere but there was no place to hide," he said. "I
expected a bullet in a moment."

Davidson, however, told police he had no intention of killing the students.

"He told me he wasn't

had nothing against them.

Davidson left suicide
arrested him outside the

Cristinziana told the
shoot yourself?"

angry with them," Detective Cristinziana testified. "He

notes and begged campus police to kill him when they
classroom.

grand jury that he asked Davidson, "Why didn't you

"He told me the tension was gone and it was pure cowardice," the detective

said.

GRAPHIC: 1 PHOTO; Frederick Davidson: Transcript shows two sides.
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BODY :

The Arts & Entertainment cable channel spent an hour Saturday night delving
into the mystery of Deputy White House Counsel Vincent Foster's death. Its
conclusion was hardly surprising.

Host Bill Curtiss pronounced that "no hard evidence has yet surfaced to prove
that Vince Foster's death was anything other than a depressed and troubled man's
determination to kill himself."

A&E "Investigative Reports" talked to Foster friends, journalists and Park
Police officials and with "conspiracy theorists" who believe that Foster was
murdered or the White House is covering up something about his death.

Park Police found Foster's body in Fort Marcy Park in northern Virginia on
July 20, 1993. The park is near McLean, a suburb of Washington, D.C.

At the time, Foster and the White House were reeling from the Whitewater and
Travelgate affairs.

The show featured on-camera interviews with three Park Police officers who
were on the scene after the Foster suicide: Detective John Rolla, officer Peter
Simonello and Sgt. Cheryl Braun.

"Anybody who could have seen the scene the way it was that day could never
have any doubt in their mind that this was a self-inflicted gunshot wound,"
Braun said.

But the program did lay out mistakes made in the investigation that have
spawned a "cottage industry" of conspiracy theories.

Simonello took 24 crime scene photographs. They were too dark to be of any
value. Rolla took Polaroids as a backup but lost several of them, according to
A&E. The show said that the Foster case was Rolla's first death investigation
and he had previously worked as a narcotics officer.

James Beyer, the Fairfax County, Va., medical examiner who conducted the
autopsy on Foster's body, filled out his report to read that X-rays had been
performed. But under congressional questioning, he testified that he had filled
out the report ahead of time affirming that he X-rayed the body but had not
X-rayed Foster's body because he had not been getting the X-ray equipment to



PAGE 11
Arkansas Democrat-Gazette, October 06, 1996

work.

White House aides also removed Foster's files from his office after his
death.

The show also pointed out some curiosities about the Foster death -- a
missing bullet, the small amount of blood at the scene, the .38 Army Colt
Special that was stuck in Foster's hand.

Those interviewed who believe Foster's death was more than a suicide were
Watergate co-conspirator and radio talk show host G. Gordon Liddy, conservative
media watchdog Reed Irvine, British journalist Ambrose Evans-Pritchard and
Dallas lawyer Hugh Sprunt.

The show also interviewed New York Times columnist Frank Rich and former U.S.
Attorney Joseph DiGenova, both of whom discount the theories circulating that
Foster's death was other than a suicide. "The whole thing is just goofy,"
DiGenova said.

James Stewart, a former Wall Street Journal writer and the author of the best
seller "Blood Sport," told the show that Foster's death remains a mystery and
people are mystery fans. The show also talked with several of Foster's and
Clinton's Arkansas friends --advertising executive Skip Rutherford, Little Rock
lawyer Joe Purvis and David Porterfield, who grew up with Clinton and Foster in
Hope.

"The last time I talked to him I never heard anybody sound as tired and

worn-out, literally as if he had the weight of the world on his shoulders,"
Purvis said of Foster.

GRAPHIC: Photo by CHRIS JOHNSON, Arkansas Democrat-Gazette

Vincent Foster's death is the focus of an A&E "Investigative Reports"
Saturday.
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HIGHLIGHT:
Reports reveal that few of his suicide patients were terminally ill

BODY:

For the past six years, Dr. Jack Kevorkian has provided a lethal alternative
to those he says are dying and in pain. In the process, he has almost
single-handedly ignited a national debate on doctor-assisted suicide now heading
to the Supreme Court.

Kevorkian's solution -- death by carbon monoxide poisoning or through an
injection of potassium chloride -- has overcome several legal tests. He has won
acquittal in three criminal trials in his quest to allow people the right to
decide when they should die. And polls show many Americans now favor
doctor-assisted suicide in some legalized form.

But a Newsday examination of autopsy reports shows as few as nine of the 40
known suicide victims were terminal when they ended their life, meaning the
diseases or conditions they had would have killed them within six months. And in
three cases, autopsies found no discernible evidence of disease.

Additionally, the autopsies overseen by Oakland County Medical Examiner L.J.
Dragovic in suburban Detroit showed evidence that several individuals were
heavily drugged before undergoing the procedure that ended their life, or were
physically unable to do the things they needed to do in order to commit
suicide.

Kevorkian and his attorney, Geoffrey Fieger, have argued that ''quality of
life'' is the essential determining factor in seeking assisted suicide, whether
or not they are terminally ill. But critics say the autopsy results raise
serious concerns about Kevorkian's rationale, his guidelines and a methodology
that remains largely shrouded in mystery.

Those concerns include whether the individuals who committed suicide with
Kevorkian's help were adequately informed about their own medical conditions and
about such suicide alternatives as improved pain-management programs and
psychological support networks.

Fieger contends that Kevorkian, a 68-year-old retired pathologist, enjoys
widespread public support and says such distinctions about the terminal
condition of suicide victims are ridiculous. He called Dragovic's autopsies
biased and said they've been refuted by the juries that acquitted his client.
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"In the past, Fieger said that before Kevorkian would take action each person
' 'must be suffering from a fatal or irremediable condition from which they'll
never recover, and that the patient's family entirely agree.''

Each person's desire for suicide, Fieger said then, ''must never waver.'!' All
are asked for signed and videotaped statements to that effect.

In a recent interview, however, Fieger said, ''People have an absolute right
to make decisions about their life and suffering without anybody else telling
them what to do. It's so obvious that the opponents' beliefs are based upon
religion and nothing else.''

Kevorkian's approach runs strongly counter to the goals of two federal
appeals court cases that earlier this year affirmed a dying patient's right to
doctor-assisted suicide. Lawyers in those cases, which the Supreme Court is
being asked to consider, argue that only terminal patients in the final stages
of illness should be eligible for assisted suicide.

' '"We've suggested guidelines from the very beginning that at least two

different physicians are needed to verify the terminal stage of illness,'!' said
Barbara Coombs Lee of Compassion in Dying, the Seattle-based group that has
sponsored both federal lawsuits. ''If you don't have a fair and compassionate

law, then you have a degree of lawlessness with people like Kevorkian, who is
beyond the law.''

In examining the available Kevorkian files, Newsday gained access to 32
complete autopsies at the Oakland County medical examiner's office. Authorities
in Detroit also provided details on three cases handled there. Autopsies on four
other cases, ruled as suicides in neighboring counties, were incomplete or
unavailable. Records were also unavailable in a suicide last Saturday.

The results:

Many who committed suicide with Kevorkian's aid either did not know -- or
chose to ignore -- medical evidence that their conditions were not fatal.
Although nine were judged to be in the final stages of terminal illness,
autopsies showed that 17 suicide victims did not have diseases considered, by
definition, to be life-threatening. This includes several with debilitating, but
not fatal, forms of multiple sclerosis and other diseases like Alzheimer's.

Toxicology reports show that eight suicide victims in the past year received
powerful doses of barbiturates and other mood-altering drugs several minutes
before the suicide procedure. Outside experts told Newsday that the level of
drugs found in the blood and urine of those assisted by Kevorkian raises
concerns about their state of mind in the final minutes before the
assisted-suicide procedure.

In determining that 27 cases were ''homicides'' rather than ''suicides,''
Dragovic has questioned whether some of those assisted by Kevorkian were
physically capable of putting on a gas mask or injecting a needle. In at least
five cases, the medical examiner said those who died with Kevorkian's help were
sleeping or unconscious when the fatal dose of potassium chloride entered their
bloodstream.
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*

Kevorkian's screening process and his ability to advise anyone considering
suicide has been sharply criticized. In revoking his license in 1994, the
California Medical Board found Kevorkian lacked the qualifications and skill to
determine whether the suicide victims '‘'understood, appreciated and possessed
the requisite competence to make the decision to commit suicide.''

It cited the case of one woman who committed suicide in 1991, who had a
longstanding ''obsession with pelvic pain'' that other doctors could not detect,
records show. Recently, similar concerns were voiced about Kevorkian's part last
month in the suicide of a Massachusetts woman who allegedly had been a victim of
domestic abuse. In both instances, autopsies later showed no discernible
illness.

Evidence of depression or other past emotional problems existed with several
of those whom Kevorkian assisted, autopsy records show.

And despite Kevorkian's claim of family unity in his assisted suicide cases,
medical records and interviews indicate deep misgivings or outright refusal to
cooperate among some relatives and previous physicians who objected.

Fieger rejects any contention that suicide victims were too drugged or
emotionally impaired to make well-considered decisions.

Family members told Newsday that they are told not to discuss who put the
needle into their loved one's arm, or how the gas started to seep into the mask.

Yale Kamisar, a law professor at the University of Michigan, said, ''He makes
sure the patients are videotaped, and all the family agrees with him and have an
investment in the case because they sided with him. In a sense, if he was
convicted, they become accomplices. They have a stake in Kevorkian's
acquittal.'' FACTS:How Kevorkian's patients die Dr. Jack Kevorkian has
alternated between two different methods to help people commit suicide --
intravenous chemicals and carbon monoxide. Here is how the methods work:

SUICIDE MACHINE: Used: 1990-91, 1995-96 How it works: Kevorkian's machine,
crafted from rummaged parts, helps a patient administer a deadly intravenous
mixture of chemicals. The Oakland County, Mich., medical examiner said
autopsies indicate Kevorkian's patients appear to have been given a dose of
barbiturates, followed by a lethal dose of potassium chloride. CARBON MONOXIDE:
Used: 1991-96 How it works: Patient inhales carbon monoxide from a tank,
triggering the gas flow by pulling a makeshift handle attached to its on-off
valve. SOURCE: Oakland County Medical Examiner; Detroit News AL6 0018 960913 N
S 0912960017 00006552
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HEADLINE: WAITING AT DEATH'S DOOR / AS KEVORKIAN-AIDED SUICIDES MOUNT, AUTOPSY
FILES RAISE SERIOUS QUESTIONS OVER PRACTICES, SCREENING

BYLINE: By Thomas Maier. STAFF WRITER

BODY:
Janet Adkins was the first.

She recognized the early signs of Alzheimer's disease and didn't want to
linger, to witness her own demise. So in June, 1990, stretched out in the back
of a Volkswagen van parked at a Michigan campground, Adkins acted on her
long-held belief - that anyone suffering should have the right to end their own
life.

As a deadly poison flowed into her veins from a "suicide machine" concocted
by Dr. Jack Kevorkian, the 54-year-old Oregon woman became the first person to
commit suicide with his help.

Her last words, Kevorkian has said, were, "You just make my case known."

Rebecca Badger sought Kevorkian's help this summer. The 39-year-old
California woman agonized about multiple sclerosis and feared she was dying.
She, too, committed suicide with Kevorkian's assistance. After she died, he
wheeled her still-warm body into the local emergency room.

When his time came in 1993, Hugh Gale, 70, who had emphysema and heart
disease, put on a gas mark in his house as his wife and Kevorkian watched. As
the poisonous gas seeped into the mask, Gale reacted suddenly. "Take it off,
take it off," he shouted through the mask, momentarily stopping the procedure.

Twenty minutes later, though, Gale put the mask back on, and died.

For the past six years, Jack Kevorkian has provided a final solution to those
he says are dying and in pain. In the process, he has almost single-handedly
ignited a national debate on doctor-assisted suicide now heading directly to the
U.S. Supreme Court.

Kevorkian's solution - death by carbon monoxide poisoning or through an
injection of potassium chloride - has overcome several legal tests. He has won
acquittal in three criminal trials, while comparing himself to Thoreau and
Gandhi in his quest to allow people the right to decide when they should die.
And polls show many Americans now favor doctor-assisted suicide in some
legalized form.

As he vowed after his most recent acquittal in May, "The only thing that
would stop me in this was being burned at the stake."
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But a Newsday examination of autopsy reports show as few as nine of the 40
known suicide victims were terminal when they ended their life, meaning the
diseases or conditions they had would have killed them within six months. And in
three cases - including the death of Rebecca Badger who complained of multiple
sclerosis - autopsies found no discernible evidence of disease.

(Yesterday, Kevorkian's lawyer announced the death of the 40th suicide,
Isabel Correa, 60, of Fresno, Calif. It was also reported yesterday that
Kevorkian said he had assisted others in secret.)

Additionally, the autopsies overseen by Oakland County Medical Examiner L.J.
Dragovic in suburban Detroit showed evidence that several individuals were
heavily drugged before undergoing the procedure that ended their life, or were
physically unable to do the things they needed to do in order to commit
suicide.

Kevorkian and his attorney, Geoffrey Fieger, have argued that "quality of
life" is the essential determining factor in seeking assisted suicide, whether
or not they are terminally ill. But critics say the autopsy results raise
serious concerns about Kevorkian's rationale, his guidelines and a methodology
that remains largely shrouded in mystery.

Those concerns - voiced by a wide range of experts, including the American
Medical Association - include whether the individuals who committed suicide with
Kevorkian's help were adequately informed about their own medical conditions and
about such suicide alternatives as improved pain management programs and
psychological support networks.

"It's important for people to know whether they are in the terminal stage and
to be adequately informed in making their judgments," said Dragovic, whose
office has overseen all but seven of the autopsies. "In most of these cases,
you're looking at people who are sick but are not terribly ill. The common
denominator for all these people is a loss of hope."

Although Kevorkian has avoided criminal conviction, his medical license was
suspended in Michigan and revoked in California.

Kevorkian declined to be interviewed. But Fieger contends the 68-year-old
retired pathologist enjoys widespread public support and says such distinctions
about the terminal condition of suicide victims are ridiculous. He called
Dragovic's autopsies biased and said they've been refuted by the juries that
acquitted his client.

"Don't talk to me about anything written on those certificates of death
because everything written there is a lie," Fieger said. "So I mean if you want
to talk to me about reality you can. But let's not talk about Dr. Dragovic
because we know he writes down homicide when we know it's a suicide. You know,
he writes down these people aren't terminal when we know they are. Stuff like
that.™

In the past - during a 1993 interview with television's Barbara Walters, for
instance - Fieger said that before Kevorkian would take action each person "must
be suffering from a fatal or irremediable condition from which they'll never
recover, and that the patient's family entirely agree."
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Each person's desire for suicide, Fieger said then, "must never waver." All
are asked for signed and videotaped statements to that effect.

In a recent Newsday interview, however, Fieger said, "People have an absolute
right to make decisions about their life and suffering without anybody else
telling them what to do. It's so obvious that the opponents' beliefs are based
upon religion and nothing else."

Kevorkian's approach runs strongly counter to the goals of two federal
appeals court cases that earlier this year affirmed a dying patient's right to
doctor-assisted suicide. Lawyers in those cases, which the U.S. Supreme Court is
being asked to consider, argue that only terminal patients in the final stages
of illness should be eligible for assisted suicide and sharply disavow
Kevorkian's open-ended practices.

"We've suggested guidelines from the very beginning that at least two
different physicians are needed to verify the terminal stage of illness," says
Barbara Coombs Lee of Compassion in Dying, the Seattle-based group that has
sponsored both federal lawsuits. "If you don't have a fair and compassionate
law, then you have a degree of lawlessness with people like Kevorkian, who is
beyond the law."

In examining the available Kevorkian files, Newsday gained access to 32
complete autopsies at the Oakland County, Mich., medical examiner's office.
Authorities in Detroit also provided details on three cases handled there.
Autopsies on four other cases, ruled as suicides in neighboring counties, were
incomplete or unavailable for review. Records were also unavailable in
yesterday's suicide.

The results:

- Many who committed suicide with Kevorkian's aid either didn't know - or
chose to ignore - medical evidence that their conditions were not fatal.
Although nine were judged to be in the final stages of terminal illness,
autopsies showed that 17 suicide victims did not have diseases considered, by
definition, to be life-threatening. This includes several with debilitating, but
not fatal, forms of multiple sclerosis and other diseases like Alzheimer's.

- Toxicology reports show that eight suicide victims in the past year
received powerful doses of barbiturates and other mood-altering drugs several
minutes before the suicide procedure. Outside experts told Newsday that the
level of drugs found in the blood and urine of those assisted by Kevorkian raise
concerns about their state of mind in the final minutes before the
assisted-suicide procedure. "The numbers are high by any standard," said Dr.
Kurt Dubowski of Oklahoma, one of the nation's top toxicologists. "Judgment and
decision-making are typically adversely affected by the presence of these
drugs."

- In determining that 27 cases were "homicides" rather than "suicides,"
Dragovic has questioned whether some of those assisted by Kevorkian were
physically capable of putting on a gas mask or injecting a needle. In at least
five cases, the medical examiner said those who died with Kevorkian's help were
sleeping or unconscious when the fatal dose of potassium chloride entered their
bloodstream, making them unable to deliver fatal doses to themselves.
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In order to convict a person of homicide under Michigan law, officials must
show that the death occurred as a direct result of that person's actions.
However, because Kevorkian's methodology has been shrouded in secrecy, experts
say it's unlikely anyone can be charged in these deaths.

- Kevorkian's screening process and his ability to advise anyone considering
suicide has been sharply criticized. In revoking his license in 1994, the
California Medical Board found Kevorkian lacked the qualifications and skill to
determine whether the suicide victims "understood, appreciated and possessed the
requisite competence to make the decision to commit suicide." It cited the case
of one woman who committed suicide in 1991, who had a longstanding "obsession
with pelvic pain" that other doctors could not detect, records show. Recently,
similar concerns were voiced after Rebecca Badger's death in July, and with
Kevorkian's part last month in the suicide of a Massachusetts woman who
allegedly had been a victim of domestic abuse.

In all three of these cases, autopsies later showed no discernible illness.

- Evidence of depression or other past emotional problems existed with
several of those whom Kevorkian assisted, autopsy records show. In taking away
Kevorkian's license, the California medical board pointed to the case of
Marjorie Wantz, a 58-year-old woman who, it said, was depressed and had a
"delusional disorder." Kevorkian ignored the recommendations of her psychiatrist
and assisted in her suicide. This month, a study by suicide researchers at
Columbia-Michael Reese Hospital in Chicago found that "rather than dissuade his
patients in their attempts at suicide, Kevorkian helps them carry out plans
about which they may be initially ambivalent."

- And despite Kevorkian's claim of family unity in his assisted suicide
cases, medical records and interviews indicate deep misgivings or outright
refusal to cooperate among some relatives and previous physicians who objected.
"I don't necessarily believe in it," said Nancy McDonald, who accompanied her
sister, Patricia Cashman, when she committed suicide last November. "But it was
her choice."

Fieger rejects any contention that suicide victims were too drugged or
emotionally impaired to make well-considered decisions, explaining, "If they're
being prescribed medications to help their mental condition, they're more
lucid. "

Together, the autopsies - seen as a whole - offer a compelling, sometimes
even chilling, view of Kevorkian's crusade.

About two-thirds who sought Kevorkian's help were women, many divorced or
widowed. Sixteen of the women were younger than 50 when they died, with the
youngest being 39.

The youngest man who died was a 27-year-old, seeking relief from the fatal
Lou Gehrig's disease, the oldest a 78-year-old minister who long advocated
doctor-assisted suicide. Nearly all were white.

Those who sought Kevorkian's help said they suffered from a number of painful
and potentially life-threatening diseases. Among the 40, eight people had
multiple sclerosis, six had Lou Gehrig's disease, and 12 had cancer. Other
conditions include Alzheimer's disease and chronic fatigue syndrome.



PAGE 19
Newsday, September 8, 1996

Most heard of Kevorkian through the media and wrote to him weeks before he
agreed to assist in their suicides. Their bodies have been found in motel rooms,
a rustic cabin, the home of a Kevorkian associate, and left abandoned in parked
cars.

Inside the Kevorkian files, the color snapshots taken by autopsy
investigators show several suicide victims with gas masks over their faces,
their flesh turned cherry red from carbon monoxide poisoning. At other death
scenes, lifeless bodies appear tethered to an intravenous tube from Kevorkian's
"suicide machine," dripping lethal liquid into their veins.

Since the first, highly publicized suicide of Adkins in 1990, Kevorkian's
devotion to his cause has attracted many followers, both in Michigan, where he
is based, and increasingly from around the nation. Last month, his 38th case
came from East Northport - Pat DiGangi, a 66-year-old former history teacher who
had multiple sclerosis.

Kevorkian is described as friendly and charismatic by those who have
witnessed the suicides.

"Dr. Kevorkian is a very nice, benevolent and caring man who will sacrifice
everything for what he believes in, and not many people in this world will do
that," said John Garcellano, whose mother used a gas mask filled with carbon
monoxide to end her life in June, 1995. Garcellano said he watched as "she put
it on herself - badly."

Despite his own initial doubts, Garcellano said his mother, a nurse who had
Lou Gehrig's disease, was determined to end her life. When it was over,
Garcellano said, "the feeling was of relief for her - no more suffering, no more
pain."

The medical examiner's investigation into the 1992 death of Susan Joyce
Williams, a 52-year-old homemaker, underscored the powerful allure of
Kevorkian's message for those in pain. Before she died, Kevorkian told Williams
of the "historic nature" of her case and that she would become the first in his
proposed "obitiatric" practice, his invented phrase for doctor-assisted
suicide.

In a videotaped consultation with Kevorkian, Williams readily agreed. "I want
to die, really," she said. "I'm tired of watching the days go in and out." Her
body was so infirmed that she could sign only an "X" as her signature on
Kevorkian's permission slip.

Like several assisted by Kevorkian Williams had multiple sclerosis - a
painful and sometimes crippling illness that experts say isn't considered
terminal and increasingly can be treated with new medications.

"Multiple sclerosis is not a fatal disease," said Arney Rosenblat, a
spokeswoman for the National Multiple Sclerosis Society. "It is, however, a very
unpredictable disease with people often paralyzed one day and walking the next.
We believe it is the ignorance of available options which makes individuals
vulnerable to physicians like Dr. Kevorkian."

After Williams' death, Kevorkian said her family completely agreed with her
suicide decision, though investigative records indicate deep division. Three
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of Williams' four sisters were against suicide, autopsy records said, while her
husband and son agreed with her wishes.

Williams' previous doctor refused Kevorkian's request for treatment records.
"I don't want to have anything to do with you," he told Kevorkian. Her family
priest also expressed his concerns.

"In my opinion, Dr. Kevorkian is taking advantage of Sue Williams, who is
being asked to go through with something that she has always been taught is
wrong, " wrote the Rev. Robert B. McGrath in a letter contained in the autopsy
file. "The nature of her debilitating disease makes her vulnerable to any
bizarre idea that comes along."

Nonetheless, many family members of people who had multiple sclerosis and
decided to end their lives remain strongly supportive of Kevorkian, and
criticized Dragovic's decision to label these deaths as homicides.

"MS is not considered a terminal disease, but the medical examiner didn't
know my mother," said Sherry Lynn Johanson, the daughter of Linda Henslee, 48,
who died in January. "My mother didn't consider herself to be living anymore.
She was bedridden and in a great deal of pain. There was nothing left of her
except her mind. Her body didn't work anymore."

One of Kevorkian's first cases involved Marjorie Wantz, 58, who committed
suicide with a fatal injection in October, 1991. Dragovic declared her case a
homicide, but Kevorkian later was acquitted of criminal charges.

Nevertheless, medical records - and the findings of the California Medical
Board - raised serious questions about the physical evaluation of Wantz and her
mental condition leading up to the suicide.

Before her death, Wantz complained of a "constant burning" in the vaginal
area, records say, which was not relieved in 1988 after a complete hysterectomy.
In his autopsy, Dragovic found no signs of disease or any anatomical cause for
her abdominal pain - an evaluation later disputed by Kevorkian's attorney in
court.

But in its 1994 report removing Kevorkian's medical license, the California
Medical Board determined that Wantz suffered from a "delusional disorder" and
depression and that her pain "was not life-threatening."

In the autopsy file, another document, prepared by Wantz' previous physician
six months before her suicide, suggested signs of "psychiatric illness" and that
she was on a "cocktail of medications" for a variety of symptoms, including
insomnia, loss of energy and "feelings of worthlessness/helplessness."

In the 1995 Patricia Cashman case, Kevorkian claimed that cancer doomed the
58-year-old former travel agent, and Cashman herself was convinced the end was
near.

"I realize no doctor can tell me exactly how long I have to live but it makes
you feel very uncertain about how much time you have so you can make final
arrangements and deal with the final demise as best you can," Cashman wrote to
Kevorkian in July, 1995, three months before her suicide.
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After her death, an autopsy showed Cashman previously had cancer, with her
right breast having been removed. But a review by Oakland County deputy medical
examiner, Dr. Hanu Virani, found microscopic evidence of cancer in her spine
that wouldn't have been life-threatening for years. There were no signs of
cancer in her internal organ or lymph nodes, with no residual cancer found in
her right chest or in her remaining left breast, the report says.

In ruling her death as a homicide, Virani's report concluded: "There was no
natural disease contributing to her death."

Similarly, in June, Bette Lou Hamilton, a 67-year-old artist, drove with a
friend from her Ohio home to a Michigan motel room to commit suicide in
Kevorkian's presence. She had syringomyelia - a degenerative neurological
disease afflicting the spinal chord - which her previous doctor labeled as
"chronic pain, not a terminal illness," her autopsy file indicates.

But as Jeanne Bogen, the Ohio friend who accompanied her, later told
police, the issue of whether Hamilton's illness was terminal was irrelevant.
Hamilton had read "Final Exit," the best-seller describing suicide methods, and
decided to use a mixture of alcohol and barbiturates herself if Kevorkian didn't
assist.

"So she wasn't terminally ill?" asked one detective, according to a police
transcript.

"No," Bogen replied.
"She could've lived how much longer?" inquired police.

"I don't know," replied Bogen. "Her heart was strong. I don't know the answer
to that.*

"As far as you knew," the detective asked, "the only reason she wanted to do
this was because her quality of life was slipping or because what?"

"She was in a lot of pain and she was losing her independence and her quality
of life," Bogen said. "She wasn't a person that had a lot of friends and, ah,
you know, she had no family."

This summer, new controversies erupted over whether two who committed
suicide had their physical and emotional conditions properly evaluated. The
renewed scrutiny occurred just as Kevorkian stepped up the pace of assisted
suicides.

Last month, Kevorkian said Judith Curren, 42, of Plymouth, Mass., had chronic
fatigue syndrome and a severe immune deficiency syndrome. Autopsy results showed
no physical evidence of a discernible illness. (The national group for chronic
fatigue sufferers say the syndrome's tell-tale signs often go undiagnosed,
however.)

Massachusetts police later said they had been called repeatedly to the
Currens' home. Three weeks before her death, her husband was charged with
assaulting her. Franklin Curren has denied any abuse. He said the couple argued
only because of his doubts about her desire to die with Kevorkian's help.
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Asked in a television interview if he had erred in the Curren suicide,
Kevorkian said: "No, no. If I'd made a mistake, I'd admit it." As he later
added, "It had nothing do with lethality. It's quality of life . . . Quality of
life."

In the second controversial case, Rebecca Badger, the 39-year-old California
woman who committed suicide July 9, complained about excruciating pain from what
she believed to be multiple sclerosis. Autopsy results discovered no signs of
the disease.

But Dragovic said he remains particularly concerned about test results that
found high levels of drugs in Badger's system.

Recently, as suicide victims assisted by Kevorkian have relied on intravenous
injections rather than gas masks, autopsy results have shown similar amounts of
drugs used in several other cases. Cashman, for instance, had a high amount of
secobarbital in her system. Dragovic and other medical experts wondered how
these drugs were obtained, since Kevorkian cannot prescribe these drugs without
currently holding a medical license.

"Secobarbital is very unusual these days," said Dubowski, an expert
recommended to Newsday by the American College of Forensic Examiners. "If these
drugs like secobarbital are showing up in a number of Kevorkian patients, I'd
say it's more than a coincidence."

On Friday, Newsday contacted Fieger's office seeking a response to Dubowski's
concern, but he could not be reached for comment.

Dragovic said the use of these drugs in recent cases raises doubts about the
decision-making ability of suicide victims in the final moments. "Tranquilizers
and mood-altering drugs make you not give a damn and releases anxiety," said the
medical examiner. He said the initial injection of barbiturates would make a
last-minute change of heart almost impossible.

A sudden change in plans happened in February, 1993, in neighboring Macomb
County, Mich., during the assisted death of a 70-year-old man, Hugh Gale, who
committed suicide in his Michigan home with a gas mask. As carbon monoxide
started to flow from a tank into Gale's mask, he suddenly became very agitated,
records show.

"Take it off, take it off," Gale said. The gas was shut off, and Gale given
oxygen.

Kevorkian never had such an experience before. Indeed, in previous
statements, Kevorkian said he would stop an assisted suicide when any degree of
ambivalence appeared by the intended person. He went into the kitchen with
Gale's sister and one of his followers.

"Maybe we ought to, you know, stop," Kevorkian said at one point.
But after 20 minutes of talking, Gale's wife came into the kitchen and told

the group that her husband didn't want Kevorkian to leave. He agreed to stay.
Gale put the gas mask back on and soon was dead.
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Allegations were later made that Gale protested a second time before his
death, prompting an inquest by the county prosecutor. No charges ever resulted,
though the case was later cited by California authorities in revoking
Kevorkian's medical license.

Even those in favor of doctor-assisted suicide say the serious questions
surrounding Kevorkian's cases underscore the lack of any independent oversight
to avoid possible abuse. "If we've learned anything from Kevorkian, it's that
there's a need for these services and that we need to regulate it," says Lee of
Compassion in Dying.

But Dr. Nancy Dickey, who heads the American Medical Association's board of
trustees, says Kevorkian's actions provide compelling reasons why physicians
should never get involved in assisted suicide. She said many dying patients do
not receive appropriate counseling and "pain management" techniques to ease
their pain and suffering. "There are a lot of people who believe their life is
not worth living and are not terminal," she said. "But do we want the medical
community to execute these wishes?"

In recent months, Kevorkian's charismatic aura has grown into an air of
invincibility with an acquittal in his most recent trial, and as the Oakland
County prosecutor who handled it lost a primary election seen widely as a
referendum on doctor-assisted suicide. The victor of that race has promised not
to prosecute Kevorkian unless the Michigan state legislature passes stronger
laws criminalizing assisted suicide. This means, everyone agrees, Kevorkian can
oversee more suicides with virtual impunity, at least for the time being.

Legal experts say Kevorkian also remains hard to convict because of the
unknown circumstances of exactly how the deaths occurred. Family members told
Newsday in several recent interviews that they are told not to discuss who put
the needle into their loved one's arm, or how the gas started to seep into the
mask.

"He's too skillful at what he does," says Yale Kamisar, professor of
constitutional law at the University of Michigan. "He makes sure the patients
are videotaped, and all the family agrees with him and have an investment in the
case because they sided with him. In a sense, if he was convicted, they become
accomplices. They have a stake in Kevorkian's acquittal."

Fieger dismisses these failed legal pursuits and those who still criticize
Kevorkian.

"Read my lips carefully: We won. You lost," he wrote to the Detroit Free
Press, after the paper recently editorialized against assisted suicide. "Every
poll shows that the vast majority of people support us." Methods of Death Dr.
Jack Kevorkian has alternated between two different methods to help people
commit suicide -- intravenous chemicals and carbon monoxide. Here is how the
methods work: SOURCE: Oakland County (Mich.) Medical Examiner; Detroit News
"Suicide machine" Used: 1990-1991, 1995-1996 How it works: Kevorkian's machine,
crafted from rummaged parts, helps a patient administer a deadly intravenous
mixture of chemicals. The Oakland County, Mich., medical examiner said
autopsies indicate Kevorkian's patients appear to have been given a dose of
barbituates, followed by a lethal dose of potassium chloride. Lethal chemical
Intravenous tubing Carbon Monoxide Used: 1991-1996 How it works: Patient inhales
carbon monoxide from a tank, triggering the gas flow by pulling a makeshift
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handle attached to its on-off valve. Tank Tubing makeshift handle mask

GRAPHIC: Newsday Chart by Linda McKenney- Two Suicide Machines. Jack Kevorkian
has alternated between two different methods to help people commit suicide -
intravenous chemicals and carbon monoxide. Here is how the methods work. SOURCE:
Oakland County (Mich.) medical examiner; Detroit Press (see end of text). AP
Cover Photos 1) Rebecca Badger. 2) Stanley Ball. 3) Janet Adkins. 4) Judith
Curren. 5) Pat DiGangi. 6) Merien Frederick. 7) Ali Khalili. 8) Marcella
Lawrence. 9) Martha Ruwart. 10) AP Color Cover Photo- Jack Kevorkian. 11) AP
Photo for Newsday- Oakland County medical examiner's files on those whom
Kevorkian has assisted in suicide. AP Photos- 12) Dressed in a Colonial costume
April 1, Kevorkian displays a common-law scroll as jury selection began in his
trial. 13) Kevorkian is shown, left, on videotape interviewing Thomas Hyde, who
committed suicide in 1993, and at right, with reporters after being found
innocent of violating Michigan law in that case. 14) Kevorkian listens to a
grand jury indictment on two counts of murder in 1992. He was later acquitted of
the charges. 15) Photo by Oakland Press / Amy Powers- Kevorkian displays his
suicide machine in October, 1989.
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BODY:
. . . and were found strangled

to the murdered children, was visiting at the time.

died as a result of a ... shotgun blast to the head. . . . has been
charged with second degree murder. Alcohol and drug use were not issues in this
situation. was not a regular visitor at this household as reportedly
did not like the young who shot

. . . A meeting to discuss [care] options had been set for two days after
death. . . .

was found stabbed to death . It was suspected that was murdered.

years, was killed by [who then committed suicide]. Both deaths werecaused b
y multiple stabbing in the areas of major organs.

-year-old died while re-enacting a hanging incident had seen
portrayed on the popular CTV/NBC program, Unsolved Mysteries.

-year-old died as a result of acute alcohol poisoning. The coroners
report classified the death as accidental. According to the coroner's report,
consumed 12 - 15 ounces of vodka within a 15-minute period. was then
dropped off at a friends house, where more alcohol was consumed. passed outand
could not be revived.

Over a nine-year period there were approximately 16 intakes regarding this
family. The intakes were primarily focused on ability to maintain adequate
parental control of children, including alcohol-related problems with the
older children and younger children being out late unsupervised.

, 1994, , -old was found by on a bedroom mattress in full
cardiac arrest. fire department was called and was transferred to the
hospital. Despite emergency revival attempts, was pronounced dead on
arrival at the hospital.
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The coroner's report classified this death as natural. However, the medical
cause of death was not determined and this was an unexplained sudden death. No
evidence of foul play was discovered.

On and , 1994, child abuse reports were received regarding a leg
fracture of . The medical opinion was that this was a minor fracture and
that it did not indicate abuse. The parents speculated that injured
leg between the crib bars; otherwise it was not known how the break occurred.

acted very promptly and demonstrated appropriate concern.

The report was investigated and was found not to be in need of
protection. No file was opened.

-old was found dead in bed. The coroner's written report
indicated the child died due to Sudden Infant Death Syndrome. A verbal report
form the coroner's office stated the autopsy confirmed a finding of SIDS and
found no evidence of abuse. The police stated that in their opinion, lack
of parenting knowledge contributed to the child's death. had no crib or
baby bedding for

was in the care of at the time of death. At 1:30 p.m. gave
bottle and laid down back on bed for a nap, covered with a
heavy comforter. Around 3 p.m. discovered completely under the
comforter with eyes open, looking white and lifeless. administered CPR, 911 wa
s called.

was declared dead at 4:07 p.m.
old died in home of apparent Sudden Death Syndrome.

During the year prior to death, ministry staff were reassessing
the protection issues regarding the child in the home and were considering
taking into care by short-term care agreement.

was diagnosed with acute . . . leukemia in , 1994. was declareddead upon ar
rival at Hospital , 1994. parents did not pursue
chemotherapy as recommended by Dr. of Hospital. Dr. believed probable cause o
f death was . . . cardiac failure secondary to severe anemia.

About 2 p.m. on , 1994, Dr. spoke to regarding blood test

results . . . . Dr. requested be brought in for an exam and that
next therapy be chemotherapy to commence as soon as possible. Dr. then

reported to staff at his concerns about deteriorating medical conditionand the
parent's refusal to accept chemotherapy. The family was planning to

return to to continue alternative treatment begun there in , 1994. Dr.

planned to communicate with the attending physician in , and a
pediatric oncologist in and to alert the child protection services in

the event that a protection intervention was required.

Between 6:30 and 7 p.m. , Dr. received further blood count results
form tests taken earlier that day. He contacted father and reached an
agreement with him to bring to the hospital for an immediate transfusion.
Dr. later learned that was given a herbal medication at home, had an
arrest, and was declared dead on arrival at the hospital at 8:30 Pifis o
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. died in home. was diagnosed with spinal muscular dystrophy in

1990. The week prior to death, had been admitted to hospital and
placed on a respirator in the intensive care unit. The family was told that woul
d not have the strength to breath on own. The family chose to bring

home as a quality-of-life issue. There were no protection concerns in this
case.

old, died as a result of severe septicemia caused by the perforation of
a congenital left diaphragmatic hernia. The corner classified this as a natural
death.

On 1993, was taken to the hospital with cold/like symptoms.
was examined and released with a prescription for antibiotics. condition
appeared to improve. On awoke at 1 a.m., was fed and returned to sleep.
was found dead at 7:40 a.m. Resuscitation attempts by Emergency Health
Services were unsuccessful.

was born with Fetal Alcohol Syndrome and had significant neurological
deficits.

The coroner wrote to the minister to request a review of our policy and
regulations in transferring care of children to their guardians.

It is not clear why the corner was bringing this to the attention of the
minister since details of the ministerial inquiry indicates that was not a
child in care at any time.

died of natural causes due to complications surrounding condition.
It was expected would have a shortened life span and during the [l]ast year con
dition deteriorated. was years old.

did not attend school after 1993 and mother remained at home
to care for

While was a child in care on an intermittent special care
agreement to provide support to the family, at the time of death was not incare
Homemaker services were also provided. .

years, was was pronounced dead upon arrival at Emergency. The autopsy
reveled the cause of death as respiratory failure due to bronchial inflammation
caused by an adverse reaction to an antibiotic. A written coroner's report was
not obtained as was not in care at the time of death.

On Friday evening, routine and behavior appeared normal. On Saturday
morning when had not woken at wusual time and was found to be
lethargic and slow to respond, respite caregiver, transported to
hospital. During the journey began to have difficulty breathing, and
shortly after arrival at the hospital, died.

had major surgery in 1993 to correct scoliosis of spine.
Following the surgery , there were complications with the anaesthetic and other
drugs; went into cardiac arrest and remained in intensive care for three
weeks. never fully recovered from this experience, although was makingslow pro
gress. continued to have bronchial symptoms since surgery.
was discharged from Hospital to the care of mother with
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antibiotics.

died in family home of natural causes due to respiratory problems.
There were no unusual circumstances. There had been contact with
pediatrician in the few days prior to death.

year old suffered from a neuromuscular disorder, was prone to recurrent
respiratory problems and had frequent hospitalizations. was developmentallydela
yed, both physically and mentally. was non-verbal and dependent on parents for
all aspects of care.

was pronounced dead on arrival at Hospital. According to the
autopsy report, died as

a result of a blunt force to the abdomen. There were three large bruises
under the scalp indicating multiple blunt force injuries to the head.

At the time of the death, there was an active investigation under way that
had been initiated in the district office that a afternoon and had been passed
to the after-hours office that evening.

The autopsy report states that -old died as a result of a major
head injuries which caused brain damage. The finding was non-accidental injury
causing death, likely due to shaking, There were also multiple rib fractures of
varying ages; one episode occurring approximately two weeks prior to admission.
The hemorrhages were consistent with a severe-shaking type of injury and a
blunt-force type of injury to the head occurring shortly before admission to
hospital.

The father stated that on , 1994 while he was changing diaper,
turned blue and was having difficulty breathing. He shook and gave mouth tomout
h resuscitation in an unsuccessful attempt to revive. He then called 911
and was brought to emergency where was placed on life supports.
[was] found to be brain dead and died following the removal of the life
supports.

Infant died as a result of asphyxia. The corner's report classified the
death as accidental. The available evidence indicated that the infant likely
fell off a bed had been placed on and head became wedged between the
bed and adjacent dresser. head was pressed against a plastic bag on the
floor and, unable to move head, smothered. The post mortem examination
revealed that had superficial bruising. The bruising was unlikely
self-inflicted and could have resulted from a pinch. The child's body was
described as "slightly unkempt."

Documented ministry involvement with this family spans four
generations.

R IL-P
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HEADLINE: Question of suicide or homicide ;
Husband and medical examiner disagree over toxicology finding

BYLINE: Linda Shepherd and Robert Lee, The Patriot Ledger
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BODY:

PEMBROKE -- Her husband maintains it was suicide. But a Michigan medical
examiner has ruled that Judith Curren was the victim of physician-assisted
homicide.

Those are the contrasting positions in the Curren case after the release late
yesterday of a toxicology report on her death.

The case is now in the hands of Michigan prosecutors, who must decide whether
to charge Dr. Jack Kevorkian with murder.

They've tried to convict Kevorkian three times before and failed. But Oakland
County Medical Examiner L.J. Dragovic says the Curren case is different.

Dragovic said the toxicology tests showed a lethal level of a sedative in
Curren's system that was injected just moments before her death.

But the long-time Kevorkian foe said that drug didn't kill the 42-year-old
nurse. He said the sedative, secobarbital, knocked her out as it entered her
blood stream, making it impossible for her to administer a second drug he thinks
was actually used to stop her heart.

In the past, Kevorkian's patients have died after taking a sedative and then
a deadly dose of potassium chloride. Potassium chloride leaves no trace in an
autopsy, but Dragovic said he suspects it was used in Curren's case.

"You cannot fall asleep and inject yourself with potassium chloride, that's
naturally, physically, impossible," Dragovic said. "It's not assisted suicide,
it's really a homicide because someone else aids in the death. It's a homicide
by definition."

Pontiac Police Detective Susan Brown said she will consider the medical
examiner's ruling in her investigation. But she said it's "not a determining
factor" in deciding whether to charge Kevorkian.

"He's ruled the other ones homicides, too," Brown said of Dragovic's rulings
in several other Kevorkian-assisted deaths.
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Brown said that to bring a murder charge, police and prosecutors would have
to prove a crime was committed, and Dragovic's ruling alone doesn't do that.

Kevorkian and Curren's husband, Franklin, a psychiatrist, were both present
when Curren died in a Pontiac, Mich., hotel room Aug. 15, but neither will
discuss details. In previous cases, Kevorkian has provided a suicide machine
that he maintains is controlled by the person committing suicide.

Oakland County prosecutor Richard Thompson declined yesterday to discuss the
Curren case and whether he'll try once again to convict Kevorkian.

He lost his re-election bid, in part because voters were upset that he was
spending millions of dollars unsuccessfully persuing Kevorkian, who has
acknowledged helping 38 people kill themselves.

Aside from political concerns, Thompson's decision will rest heavily on
interpretations of the toxicology report and on whether police can produce
evidence showing that it was someone other than Curren who administered the
lethal injection.

Geoffrey Fieger, Kevorkian's lawyer, dismissed Dragovic's homicide ruling.

"This guy says this every time," Fieger said. "He has said this for the last
six years. Who cares?" .

The toxicology report showed that Judith Curren was taking a combination of
six or more tranquilizers, stimulants and painkillers.

She had low levels of the tranquilizer drugs oxazepam and alprazolam,
anxiety-reducing drugs commonly known by the brand names Serax and Xanax. She
was also taking amphetamines and another drug commonly found in appetite
suppressants.

The test found small amounts of oxycodone, the narcotic painkiller known as
Percodan.

Psychiatrists said the results were typical of someone being treated for the
numerous medical conditions Judith Curren complained about and and suggest she
was rational when she died.

At 269 pounds, she was severely overweight for her 5-foot 1-inch height. She
suffered from depression, chronic fatigue syndrome and fibromyalgia, a
debilitating and painful condition that affects the muscles and joints, as well
as other ailments.

Franklin Curren, whose drug prescribing practices are under investigation by
authorities in Massachusetts, said the toxicology report confirms what he's been
saying all along: that his wife was suffering terribly.

He said his wife needed the drugs to get through the day. He said she was
also taking another drug, in the Prozac family, which did not show up in the
toxicology report.
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Asked about two other drugs detected by the medical examiner, Curren said
methamphetamine "is just a longer lasting amphetamine and the phantermine is a
milder stimulant that sort of took the edge off."

He said all of the drugs were initially prescribed by his wife's regular
physician. But he said he had written prescriptions for refills of all the drugs
at different times over the past five years.

During an interview at his home last night, Curren consulted his physician's
desk reference book several times to compare recommended doses with the amounts
found in his wife's blood. He said all appeared to be in therapeutic amounts.

Morris Weiss, a Michigan psychiatrist who reviewed the test for the Oakland
Press newspaper, said the low level of the drugs found in Curren's system
suggest she was not mentally impaired when she died.

"In fact, one could argue that if these drugs were" taken in proper doses
"they would have reduced her anxiety, and she might have made an even better
judgment, " he said.

Judith Curren was Kevorkian's 35th assisted-suicide patient. She wrote to
Kevorkian several times in the months before her death, begging him to help her
die.

But two weeks after her death, the case continues to generate controversy
because of questions about the seriousness of Curren's illnesses and reports of
marital and financial problems in the Curren family.

Franklin Curren was arrested for domestic assault three weeks before his wife
died. He has denied that charge and earlier abuse allegations, saying his wife
was angry at him for not supporting her suicide plan.

Curren said he wouldn't be surprised if Dragovic or other critics of
Kevorkian claim his wife was taking addictive painkillers and tranquilizers that

would have rendered her unable to make decisions for herself.

"I have no doubt, no matter what was in her system, the critics are going to
say she was taking drugs and she wasn't able to make a decision," Curren said.

He said his wife of 10 years could only think clearly with the help of the
drugs.

"Without the amphetamines it was like she had narcolepsy," he said. "It would
take her two hours to go into another room. She'd stop for a two-hour break on

her way from the bedroom into the bathroom."

Curren said his wife took Xanax every night to get to sleep. Occasionally,
when the Xanax didn't work, she took Serax, he said.

He said she took the narcotic painkiller Percodan every six hours.
(Reporter Carol Gerwin contributed to this story.)

[ A version of this story ran SS. ]
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PEMBROKE -- The 42-year-old nurse who killed herself with Dr. Jack
Kevorkian's help was never addicted to drugs, her husband said.

Dr. Franklin Curren, whose drug prescribing practices are under investigation
by the state, said his wife took numerous medications as part of a plan to help
her cope with chronic fatigue syndrome and other medical problems.

Curren said Judith Curren was on "a medical regime worked out over four or
five years" by leading psycho-pharmacology doctors. Curren would not identify
the doctors, and he declined to discuss what drugs his wife took, or specify how
frequently she took them.

"They were in prescribed amounts, in proper schedules," he said. "It was
worked out with thought over a great deal of time."

Curren, who has said he gave his wife drugs in emergency situations, is being
investigated by the state Board of Registration in Medicine. Authorities in
Michigan, where Judith Curren died Thursday from a lethal injection, have asked
the Plymouth County District Attorney's office for help in their investigation.

Police are awaiting the results of blood tests that will show whether Judith
Curren was under the influence of drugs when she committed suicide as Kevorkian,
her husband and others watched.

Investigators from the state medical board questioned Curren yesterday at his
home at 140 Sunset Way.

Curren, 57, did not say what they discussed. But sources have said two
complaints pending against him at the board accuse Curren of improperly
prescribing narcotics.

An autopsy report released Monday by the Oakland County, Mich., medical
examiner found no sign of chronic fatigue syndrome or any other illness Judith
Curren reportedly suffered from.

Police in Pontiac, Mich., where Kevorkian has helped 34 other people end
their lives, are still trying to piece together the details of how Judy Curren
died.
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At a press conference in Michigan, Kevorkian's attorney, Geoffrey Fieger,
said doctors who treated her found her mentally competent, but had no cure for
her problems. One suggested she be sent to a nursing home.

Kevorkian insisted that Judy Curren continue seeking conventional medical
treatment even after they began a correspondence that began early this year,
Fieger said. But in the end, he said, her decision to commit suicide "was solid,
immutable and based on incontrovertible medical evidence."

Fieger also dismissed reports of domestic abuse in the Curren household as
"irrelevant" to Judith Curren's decision. Police in Pembroke and Winchester have
responded numerous times to the Currens' homes for domestic disturbances.

Curren has been arrested twice, for assault and for violating a restraining
order. Charges were dropped in the first case and are still pending in the one
in Pembroke.

Curren has explained those incidents as frustrated, irrational outbursts by
his wife, who believed he had "betrayed" her by not helping her meet with
Kevorkian at a previous appointment.

A psychiatrist at Pembroke Hospital, Curren was placed on administrative

leave by hospital officials. He described the action as "a mutual agreement,
under circumstances that are self-evident."
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HEADLINE: New report revives old questions in killings; State review reaches
same conclusion, murder-suicide, but skeptics remain
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Flake

BODY:
BUDA -- In six years, little has changed.

Like the afternoon wind rustling through the live oak trees, questions still
linger in the air around 108 Kildeer Drive, the ranch-style home where the David
Joost family was found slain on a March morning. Questions about what happened,
and why.

Even with the Texas Department of Public Safety, which is completing an
unprecedented review of its own investigation -- with the same conclusion: Joost
shot his wife, son and daughter with a .38-caliber revolver in some fit of
unexplained rage. And then shot himself.

The only new question, it seems, may be whether the new report resolves any
of the old questions for Joost's family and friends, who insist he could not
have done it.

Nonetheless, the DPS official who spearheaded the review -- while declining
to discuss details -- says he hopes his soon-to-be-released report could put to
rest the controversy over whether the Texas Rangers mishandled the
investigation.

''It will be startling that so much was so simply explainable,'' says Capt.
Marshall Caskey, who oversaw the 10-month review. ''There was such an obvious
explanation for things that were two-inch headlines.''

The answers, Caskey says, came after months of review not just bythe DPS, but
outside experts -- eight to 10 homicide investigators,psychologists and others.

''What we had before was just, 'I'm a Ranger. I have integrity. Therefore, we
shouldn't be questioned,' '' says Caskey, who worked on the original
investigation. ''But we're questioning our own integrity. It's very unusual for
us to be doing this.''

Still, for surviving family members and some of the numerous others to whom
the case and its many unexplained twists have become almost an obsession, the
DPS report will offer little consolation. (It will go to the family before
becoming public.)
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The skeptics tend to believe that the Joost (pronounced YOAST) family was
murdered -- in a Mafia-style execution, maybe -- because David had uncovered
wrongdoing at theTexas Racing Commission where he was chief financial officer.

For these doubters, what happened in the Joost home in the pre-dawn darkness
of March 4, 1990, will always be a mystery. Joost's brother Daniel and his
father-in-law, Clarence Besetzny, say they have spent more than $80,000 trying
to find out.

''They can't find out (anything),'' says Schulenberg resident Evelyn
Besetzny, Susan Joost's mother. ''It's going to stay with us, and we'restill
wondering what happened.''

'Intruder' or 'troubled soul'

For a file that was closed 17 months ago, the investigation quietly came back
to life last October, when DPS director James Wilson ordered allegations of
discrepancies and the evidence reviewed again -- top to bottom -- to try and
resolve the family's lingering questions.

And the controversy.

For Caskey, the case came down to two theories: Was the Joost family killed
by an intruder from the outside, or a troubled soul from within their midst?

''Intruder or troubled soul is easier to say than triple murder, suicide or
quadruple murder,'' Caskey said.

Caskey said his review found this bottom line: ''That answer is in the house.
... The only thing left is physical evidence.'!'

Physical evidence, officials said, bolsters DPS's initial conclusion: Joost,
41, shot his wife Susan, 35; his daughter Lauren, 5, and his son Eric, 10. Then
Joost shot himself through the heart.

''We just kind of went down the line and made a list of -- we'll call them
accusations, or whatever, of error -- and then just started going down there,''

Caskey said.

Caskey began his review last November. By May, as the report neared
completion, DPS officials asked him.

The result will explain some unanswered questions but not others. ''I don't
think it's gray, but that's subject to interpretation,'' Caskey says.

To the skeptics, though, the gray has always been the issue.

Quiet to questions

On March 4, 1990, a cool darkness, broken not even by moonlight, enveloped
the Leisurewoods subdivision, a quiet rural neighborhood where the Joosts had

lived for nearly 10 years.

That stillness was broken about 2 a.m. when, as a neighbor explained to an
investigator, all the neighborhood dogs ''went to barking and raising Cain.''
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The murder scene wasn't discovered until the following daywhen a co-worker of
Joost, concerned that he had not shown up for an important Racing Commission
meeting, drove to the home. He saw the family's dog running loose and both cars
at the house.

The co-worker summoned police.

Hays County Constable Billy Reeves stumbled, almost literally, on the first
sign of trouble after he forced open a side door: -- a revolver lying in the
hallway.

''Mr. Joost's body was lying on its back in a spread-eagle fashion, with the
feet nearest the door and the head farthest from the door,'' Reeves wrote in his
report. ''The body was clad in a white T-shirt and white jockey shorts, and I
could see a burnt hole in the center of the chest area of the shirt, and a
blood stain surrounding the hole.''

Further inside the bedroom where Joost lay was Eric, curled in an almost
fetal position on the bunk bed, three bullet holes in his body.

Down the hall, in bed in the master bedroom, lay Susan, shot in the back.
Next to her, partly covered by a quilt like her mother, was Lauren, dead from a
shot to the chest.

Autopsies later showed the family probably died early the previous day --
about the time, between 2 and 3 a.m., when the dogs were creating a commotion.

Within hours, the Joost home became a magnet for dozens of investigators,
whose cars clogged the nearby streets and whose yellow crime-scene tape bisected
the yards like the crime sliced through neighbors' tranquill ity.

Within 24 hours, Hays County deputies handed the investigation over to the
Texas Rangers, a storied 173-year-old police force. With that transfer of
authority went deputies' initial conclusion: murder-suicide.

It would be March 1995 before the Rangers reached the same conclusion in
their first public report on the case. Critics would contend that the Rangers
never seriously probed the possibility that an armed attacker had murdered Joost
and his family.

Ron Stewart, the lead Ranger on the case, did not return calls for comment.
Now retired, he lives in West Texas.

Stewart focused much of his investigation on an alleged affair between Susan
Joost and a former co-worker, according to the Rangers' case files.

The co-worker, whose wife was a close friend of Susan's, asked for a
polygraph test in 1992 to prove he was not involved with Susan. TheDPS did not
give him one until November 1995.

He passed. DPS director Wilson apologized in a letter for any distress the
allegations might have caused him.

''The first group just botched it,'' the Austin man said of the
investigation. ''I catch myself laughing, because it beats the alternative. It
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+would have been funny if it hadn't been so sad.''
Puzzling evidence

In clearing the co-worker, investigators lost a primary motive they had
presented for a murder-suicide. That left Caskey facing other questions, some
that had lingered since the crime occurred, and including a puzzling array of
evidence:

*Although David Joost would have had to fire the revolver six times, no full
fingerprints, blood or human tissue were on the gun.

Autopsy reports show that most of the six gunshot wounds that killed the
family were contact wounds, in which the gun is pressed against the body. Under
those circumstances, blood and tissue probably would be present on the gun, some
forensics experts have said.

Jim Coley, an investigator for the Hays County district attorney's office,
said the wounds and the lack of prints or blood on the gun mean it could have
been wiped clean. During a 1993 insurance hearing relating to the case, Coley
testified he believed the homicides were ''professional'' -- done by a hired
gunman.

''A number of things added up to make me think that someone came in and
killed the family,'' Coley said recently.

*Gunpowder burns were found on David Joost's left and right palms and the
back of his left hand. Joost was right-handed.

Had he fired the revolver six times, there likely would have been powder
burns on the back of his right hand, contends Randy Cunningham, a Houston
private investigator and former federal firearms agent who helped the Joost
family in their investigation.

Cunningham believes the other burns indicate Joost raised hishands in a
defensive gesture, to grasp the barrel of the gun and twist it away from his
body.

*Lauren's pajama top appeared to have been pulled down after she was shot.

Speculation by some investigators: A stranger would not have paused to adjust
the jostled pajamas on a just-shot victim, but a father might have. Or, others
suggest, maybe a deputy checking the bodies pulled it down.

While declining to discuss details, Caskey suggested in response to that
conjecture: ''This hitman is going to go around and straighten the little girl's
jersey and pull it back because her tummy was exposed?''

David Rains, a former criminal investigator for the Louisiana state police
who investigated the case for the Joost family, says he hopes the DPS will look
at those questions and more.

''The only thing that the family has requested -- that I have requested --
from day one is to have an agency with proper authority investigate this
completely,'' Rains said. ''From A to Z.''
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v Amid the questions, many neighbors, family members and acquaintances say they
have yet to be interviewed by investigators.

The week before

According to Caskey, part of his recent investigation has focused on a
possible motive for the killings: job stress.

Caskey said that some of Joost's co-workers at the Racing Commission observed
signs of stress or anxiety.

Yet other co-workers, friends and family have said that they saw nothing
unusual in his behavior in the weeks before the deaths. In fact, they said,
Joost was making plans for the future -- going camping, repairing a leaky faucet
for his father, getting started in Amway.

''"He didn't seem anxious or worried,'' said Larry Janacek, a longtime friend
who worked at the state comptroller's office. He spoke with David the Thursday
before he died.

Acquaintances also say that he was disturbed by something he found at the
Racing Commission.

''He told me that some of the stuff that had been going on there at the
commission was questionable,'' said T.C. Mallett, another friend who spoke with
David that week.

On Feb. 5, commission members had directed Joost -- then only two months at
the job -- to look into details of a multimillion-dollar contract with the
accounting firm of Deloitte & Touche.

Some commission members and legislators had criticized the high cost of the
contract. The 2-year-old commission was under a microscope, with controversies
over dog- and horse-racing licenses in the Houston area; a state auditor's
office report the previous December had found problems with its accounting
practices.

Bill Baran, a family friend, said Joost told him he was worried about an
unspecified contract. ''He was going to terminate the contract because they
weren't producing.''

Susan Joost also was worried about something, said Andrea Estrada, a
receptionist at the Railroad Commission. Estrada, in a 1993 insurance case
involving the Joost estate, testified that Susan had asked her two days before
she died ''if she would tell something on somebody, would anybody get after
her.'!'

Estrada said she referred Susan to the state whistle-blower act, a law
designed to protect state employees who reveal official wrongdoing. A copy of
the act was found among Joost's papers after he died.

But it remains unclear what, if anything, Joost was concerned about at the
commission.
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’ The report given to the Racing Commission on Monday, the one Joost was to
have authored concerning the contract, contained no references to any
irregularities. It was not initialed by Joost, as was his custom, and family
investigators have questioned its authenticity.

Searching for answers
Caskey insists his review has been thorough.

''We're responding to every issue we've heard of ... even some we knew the
answer to,'' he says. ''We did know things, we just didn't tell it all.'!'

Whether that will happen in Caskey's upcoming report remains to be seen. As
does an answer to the question: Will the case ever be put to rest?

Daniel Joost, David's brother, doubts it will -- despite six years of
official investigations, despite the family's independent probe, despite
Caskey's new review.

''I wish we could have solved it,'' Daniel Joost said. ''But at least we
raised some questions. We can let people make up their own minds.'!

Absent a clear solution to who killed the Joost family, a solution that may
never be 100 percent certain, Caskey said he understands why doubts remain.

''If you don't give people an answer, they'll make one,'' he said.

GRAPHIC: Since their shooting deaths in 1990, the Joost family - wife Susan, hus
band David, daughter Lauren, son Eric in this dated photograph re leased at the
time - has remained the subject of speculation and investigation.; Caskey; Hays
County deputies pore over the Joost home near Buda the day four family members
were found shot to death in this photo taken March 5, 1990, and released by the
district attorney's office. Texas Rangers took over the investigation soon
after, but questions surrounding the murder- suicide findings have lingered,
even after an unprecedented review by the Department of Public Safety, release
of which is pending.
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On a summer evening 11 years ago, a single shot from a .357 Magnum rang out
inside a modest Far North Dallas apartment. Police found a young woman dead on
a bedroom floor and her husband crying on a living room couch.

A distraught Donald Hug told officers that he had accidentally shot his wife,
Karla, in the back of her head as they struggled over a gun she had picked up
because she was depressed.

Detectives prepared a murder case against him, but a Denton County grand jury
declined to indict.

Police and prosecutors closed the case. It has remained that way for more
than a decade.

But a determined effort to reopen the matter has arisen from an unlikely
source. Janice Shoemaker - who survived an attack by Mr. Hug in Georgia four
years after his wife's death - said she is convinced that he deliberately killed
Mrs. Hug, and she wants him tried for murder.

Prosecutors say that's unlikely unless someone turns up new evidence.

Ms. Shoemaker, a 37-year-old computer programmer, never met Mrs. Hug. She
has never spoken with Mrs. Hug's relatives nor set foot in Dallas. But she said
she feels forever linked to Mrs. Hug by one degree of separation: Donald Frank
Hug Jr.

"I think about her; I still do," Ms. Shoemaker said. "I think about what she
must have gone through. He must have felt empowered to get away with her murder
and thought he could get away with it again."

Ms. Shoemaker's desire to see Mr. Hug tried has taken on a new urgency. Mr.
Hug, sentenced to prison in Georgia for attacking Ms. Shoemaker, is eligible for
parole in December.

Fearing that he may get out, Ms. Shoemaker has asked that details about her
life, such as where she lives and works, be withheld.

Mr. Hug, 35, who is serving time in Valdosta State Prison, did not respond to
a request for an interview. His parents, reached in Roseville, Calif., declined
to talk about him.
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Woman's resilience

Except for numbness in one hand, Ms. Shoemaker has recovered fully from the
attack of Dec. 4, 1989. She was beaten on the head with a hammer and shot in
the chest in her house in Smyrna, Ga., an Atlanta suburb.

Mr. Hug, arrested a short time later, was found guilty of aggravated assault
and sentenced to 20 years in prison.

The assault was not random. Ms. Shoemaker, then 31, had met Mr. Hug at the
Coca-Cola Co. in Atlanta, where they worked. She was an accountant, and he was
a systems analyst.

They began dating in the fall of 1988, Ms. Shoemaker said. The following
summer, she said, she broke up with him because he was controlling and
possessive. Then, according to Ms. Shoemaker and Smyrna police, Mr. Hug began
stalking her.

The harassment culminated in a brutal attack detailed in police records and
court testimony. It happened one morning as Ms. Shoemaker was letting her dogs
out a back door. Mr. Hug was waiting with a gun.

He forced her to the lie face down on the floor of her house. He climbed on
top of her and pounded the back of her head with a hard object, as she tried to
block the blows with her hands.

At the time, she thought she was being hit with a brick.

Ms. Shoemaker managed to struggle free and get to a phone. But as she dialed
for help, Mr. Hug shot her in the chest.

Police found a bullet fired from a .357 Magnum or .38-caliber handgun. The
weapon was never recovered. He was arrested the next day.

At a trial nearly two years later, Mr. Hug pleaded not guilty by reason of
insanity to two counts of aggravated assault. The jury found him guilty but
mentally ill, which entitles an inmate to treatment but not a lighter prison
sentence.

Nagging question

While Ms. Shoemaker was dating Mr. Hug, she asked about his former wife.

"He told me she committed suicide, and that's all," she said. "I didn't want
to pry and ask a lot of nosy questions. Although I was curious, I didn't ask
about it."

But once the harassment started, her curiosity turned to fear.

She mentioned the death of Mr. Hug's wife to Smyrna police Detective M.A.
Moore, who called Dallas police for more information. A copy of the case file

on his wife's death was on its way to Smyrna when Ms. Shoemaker was attacked,
Detective Moore said.
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Studying the file gave him an eerie feeling, he said. Mrs. Hug and Ms.
Shoemaker bore an amazing resemblance, he said. Both were slim and pretty, with
shoulder-length hair.

The way Mrs. Hug died also struck the detective. The autopsy report showed
she had a bruise on her forehead and broken fingernails on one hand and that
she'd been shot in the back of the head. Had Mr. Hug knocked her out and then
shot her? When he straddled the back of a face-down Ms. Shoemaker, was he
planning to do the same to her?

"In my mind, Hug had murdered Karla," Detective Moore said.
"There was just no getting around it."

Karla Hug, whose maiden name was Kellogg, grew up as the oldest of three
children on a farm near Potwin, Kan., about 40 miles northeast of Wichita. Her
brother, Terry Kellogg, described her as an excellent student in high school who
went to Washburn University in Topeka, Kan., with plans to become a
psychiatrist.

She met Mr. Hug at college, Mr. Kellogg said. She brought him home for
Christmas one year, an experience that turned unpleasant when Mr. Hug started an
argument with her parents.

Because the Kellogg family disliked Mr. Hug so much, the young couple married
secretly and didn't invite her family, the woman's brother said. The Hugs moved
a short time later to Texas, and the Kelloggs heard little from Karla about her
life in Dallas.

They also heard little about her death, Mr. Kellogg said. Mrs. Hug died Aug.
31, 1985. It was a Saturday evening, the first day of the Labor Day weekend.
Shortly before 8 p.m., police were summoned to an apartment on Frankford Road in
what was then a largely undeveloped part of Far North Dallas.

Officer Barbara Smith, then 25 years old and barely two years on the force,
arrived just as paramedics decided there was nothing they could do to help Mrs.
Hug. She said Mr. Hug wept as he described the shooting.

"If he killed her in cold blood and made it look like an accident, then he
did an Academy Award acting performance," said the officer, who is now a
sergeant at the police training academy.

Homicide Detective Donald Ortega studied the scene and questioned Mr. Hug
that night at police headquarters. He was not arrested.

The Dallas County medical examiner's office ruled Mrs. Hug's death a
homicide, with the autopsy report noting that Mr. Hug had control of the gun,
for the most part, when it fired. Police referred the matter to the Denton
County district attorney's office because the shooting happened in a section of
Dallas that extends into that county.

A grand jury declined to indict Mr. Hug. The panel's reasoning will never be
known because grand jury deliberations are secret.
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Detective Ortega, now a sergeant in the department's auto pound unit, said a
former co-worker of Mrs. Hug's told him that Mrs. Hug had been depressed but
never mentioned suicide.

"I did file a murder case with the Denton County grand jury, and it was the
Denton County grand jury that made the decision tono-bill," he said.

A second look

Lt. Ron Waldrop, head of the police homicide unit, said Denton County
prosecutors are the ones to decide whether to resubmit the case. There is no
statute of limitations on murder, which means someone could be indicted and
brought to trial for Mrs. Hug's death at any time. Double jeopardy does not
apply to Mr. Hug in this case because he was never brought to trial.

"We're certainly looking at the case again," Lt. Waldrop said.
"But we don't have any additional information at this time."

Denton County prosecutors said the original case may have been hampered by
the autopsy report. The medical examiner ruled the death a homicide but stated
that the ruling "does not reflect a determination of intent."

The autopsy's conclusion states that "the scene investigation also supports
the husband's statement that the injury occurred while he was wrestling with his
wife for possession of the gun which she intended to use to shoot herself.

There is independent corroboration of her unhappy mood."

Dr. Jeffrey Barnard, Dallas County's chief medical examiner, did not conduct
the Hug autopsy. He said the report's discussion of intent was inappropriate.
If he had done the autopsy, Dr. Barnard said, he would not have included such
comments.

"I do think the original prosecution was handcuffed by putting in all that
extra stuff in the conclusion," he said. "I never put that in."

Dr. Mary Gilliland, the medical examiner who wrote Mrs. Hug's autopsy report,
did not return telephone calls seeking comment. She now works at the East
Carolina University School of Medicine in Greenville, N.C.

Dr. Barnard recently wrote to prosecutors, stating that "a gunshot wound to
the head can be either intentional or unintentional; however, I have always felt
that such a determination should be left to a jury."

Prosecutor's view

Kevin Henry, an assistant Denton County district attorney, said there are no
plans to resubmit the case to a grand jury.

"In a case where it's already been no-billed by the grand jury, we would
really need something solid to resubmit," he said.

Even if Mr. Hug were indicted, Mr. Henry said, a defense lawyer could have a
field day with the autopsy report. And prosecutors would have a hard time
bringing up the Georgia crime because it happened after Mrs. Hug's death, he
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_said.

"We have the burden to prove guilt beyond a reasonable doubt," he said. "If
the evidence leaves reasonable doubt, we're just spinning our wheels."

Mrs. Hug's relatives in Kansas knew nothing about the effort to reopen the
case but firmly believe that Mr. Hug murdered Karla, said Mr. Kellogg, Mrs.
Hug's brother. He said family members wonder why the case stalled, especially
after her death was ruled a homicide.

"He needs to be tried because I'm sure he murdered her," said Mr. Kellogg, a
forklift operator in Wichita. "That's one thing I'll never understand. If they
thought she was murdered, why wasn't he ever tried in front of a jury?"

That question also haunts Ms. Shoemaker. She said she remembers the day
Detective Moore visited her in the hospital shortly after Mr. Hug attacked her

and told her the details of Mrs. Hug's death.

"I immediately got that picture of him on my back," she said. "I could've
been shot in the back of the head, just like she was."

GRAPHIC: PHOTO(S): 1. Donald Hug. 2. Karla Hug.
LANGUAGE: ENGLISH
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FORT WORTH - In a case written off by Tarrant County prosecutors as too shaky
to prove, evidence emerged Tuesday against a former Fort Worth police officer on
trial in the 1995 shooting death of his wife.

The district attorney's office maintained that there wasn't enough evidence
to determine whether Bonnie Horinek, a labor lawyer described as a "rising star"
in her profession, committed suicide or was killed the night she was found in
her bed with a bullet hole in her chest.

But special prosecutors, recruited through a long crusade by the dead woman's
parents, have labored to convince jurors that Warren Horinek shot his wife to
death in a drunken rage.

Defense lawyers, who opened their case Tuesday, acknowledged that there is
ample evidence of Mr. Horinek's drinking and domestic troubles but insisted that
there isn't enough evidence to convict him of murder.

Bob and Barbara Arnett, steadfast in their belief that their daughter had no
reason to kill herself, hired a lawyer to petition a grand jury to hear
evidence against Mr. Horinek, 33. Their indictment in March led to the murder
trial that opened this week in state District Judge Bob Gill's court.

Special prosecutors rested their case Tuesday after eliciting a portrait of a
glaringly mismatched marriage between a bright, capable career woman and a
violent alcoholic enraged by his own failure.

Witnesses against Mr. Horinek testified that the victim was far from suicidal
and that the only shadow over her life was fear of her husband.

One friend recounted that two years before her death, Mrs. Horinek confided
that her husband had fired a gunshot into the wall above her head as she lay
sleeping.

"I told her, I don't want to have to testify at your murder trial,' " lawyer
Jay Rutherford recalled. "I thought if he shot at her once, he was liable to do
it again."
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 And at a law firm bowling party in 1994, Mr. Rutherford said, Mr. Horinek got
drunk and boasted that "he could get away with something like murder because he
was a cop and he knew how to get away with things like that."

According to testimony, the couple's domestic problems worsened in early
1993, after Mr. Horinek lost his job with the Fort Worth Police Department for
refusing to accept counseling and suspension for being drunk in public while

off-duty.

Police were called to their home later that year when Mr. Horinek, during an
argument with his wife, threatened to kill himself.

"He said he had ruined his life, that he had a drinking problem," said patrol
Officer Holly Murtagh, a mutual friend summoned by Mrs. Horinek that night to
reason with her husband. "He was extremely intoxicated. . . . I couldn't get
anywhere with him."

Leadoff defense witness James Varnon, a Fort Worth crime scene investigator,
said he strongly believes Mrs. Horinek shot herself the night of March 15, 1995,
after an evening of drinking and fighting with her husband.

Police, who were summoned by Mr. Horinek, found the victim on her bed in a
blood-soaked nightgown with a point-blank bullet wound in the center of her
chest. A .38-caliber revolver was found nearby with no identifiable

fingerprints on its surface.

Detective Varnon said his opinion, based in part on Mr. Horinek's statements
that night, led him to conclude the death was a suicide.

But a prosecution witness hired to conduct a "psychological autopsy" of the
dead woman testified that Mrs. Horinek did not fit the profile of a likely

suicide risk.

Dr. Cathal Grant, after interviewing Mrs. Horinek's friends and family and
reviewing her work and bank records, described the victim as an intelligent,
stable woman with a promising career and an optimistic outlook.

"She had little fortune cookie things in her purse, little positive
statements that she carried around with her," Dr. Grant said. "She had an

excellent sense of humor, a strong circle of friends, a very supportive nuclear
family. Her only stress was in her marriage."

The defense is expected to resume its case Tuesday. If convicted by the
three-woman, nine-man jury, Mr. Horinek could face life in prison.

LANGUAGE: ENGLISH
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WALKER - The tempestuous relationship between Franklin Duane Conley

and Angela Jo Watkins finally reached a deadly - perhaps inevitable -
conclusion.

But what happened Tuesday evening inside the couple's Clay County
home, in the tiny community of Walker, remains a mystery.

The evidence at the crime scene seemed to suggest that Duane Conley,
35, had killed Watkins, 28, and the couple's 8-year-old daughter,
Felicia, before taking his own life.

Police initially believed that theory, but now say they want to do
laboratory tests and investigate further before making an official
determination.

A relative who spoke with Conley shortly before he died doesn't
believe Conley killed his daughter.

Duane Conley's uncle, Shirley Conley, spoke to his nephew shortly
before Duane Conley turned a 30-06 rifle on himself. Conley said his
nephew telephoned him and told him that Watkins had shot Felicia, and
he killed her to retaliate.

"He said, 'I'm gonna lay down beside of Felicia. When they come,
there'll be three bodies,' " Shirley Conley said.

"He shot (Watkins), there's no doubt in my mind. But he didn't shoot
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that little girl," he said. "That's about all he lived for."

Conley said his nephew called him at 8 p.m. Tuesday. The call wasn't
unusual. Shirley Conley, a school bus driver and the brother of
Duane's father, Franklin, said Duane "was probably like a second son."
However, Duane Conley's request shocked his uncle.

"He asked me to get hold of his mother, and tell her that Angie and
Felicia were dead, and he would be soon," Shirley Conley said.

Duane Conley told his uncle that he and Watkins had been arguing, and
she had grabbed a 22-caliber rifle that belonged to his mother.
Conley said Felicia got between the two adults, and was shot by
Watkins, perhaps accidentally. But Conley told his uncle he then
turned the gun on Watkins.

At some point, Duane Conley called a neighbor, Dale "Tinker" Metheny.
Metheny came to the house, and Conley showed him the bodies of his
girlfriend and daughter, according to Shirley Conley.

Duane Conley tried to reach his parents, Franklin and Dorna Conley,
who were grocery shopping in Spencer. He left a message on their
answering machine which said, "By the time you hear this, I'll be
dead, " Shirley Conley said.

Shirley Conley begged his nephew to wait until the authorities
arrived, but was told, "Uncle, you know they'd never believe me."
Duane Conley also said he would not go to jail, his uncle said.

He then asked Duane Conley to wait until he arrived, and his nephew
agreed to give him 30 minutes to make the 10-mile trip. Shirley Conley
arrived in less than 20 minutes, but was too late.

"I didn't think he'd wait. He didn't want to be stopped," Shirley

Conley said.
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Duane Conley's parents, who had returned from Spencer and heard their
son's message, found the grisly scene first. Duane Conley had used a
second rifle, a 30-06, to take his own life, Shirley Conley said.
Duane Conley and Watkins had lived together between 10 and 12 years,
Shirley Conley said. The relationship was troubled from the outset, he
said.

"It was one of those on-again, off-again things. She left him a time
or two, then came back," Conley said. "They loved each other, they
just couldn't get along."

State police and members of the Clay County Sheriff's Department had
visited the couple's residence in the past to investigate domestic
complaints, according to spokesmen for both agencies.

One of the problems was Duane Conley's drinking, his uncle said.

"He got up in the morning with a can of beer in his hand, and went to
bed with a can of beer in his hand," Shirley Conley said.

Although Shirley Conley believed his nephew was sober the night of the
shootings, an autopsy showed Conley's blood-alcohol level was 0.37,
almost four times the legal limit for intoxication, state police said.
Watkins worked at a nursing home near Flatwoods, but Duane Conley, alt
hough "a good welder," couldn't keep a steady job, his uncle said.
"Eight to 5 just didn't suit him," he said.

The couple's troubles sometimes erupted into violence. Conley pleaded
guilty in March 1990 to a misdemeanor battery charge against Watkins
and paid a $ 91 fine, according to Clay County Magistrate Court
records.

And on March 14, 1995, Watkins filed for a 90-day protective order

against Conley. But court records show she withdrew the request for
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the protective order a little over two weeks later, on March 31.
Watkins also was capable of violence, according to Shirley Conley.
About five years ago, when the couple was living across the county
line in Chloe, Calhoun County, Watkins shot Duane Conley in the leg
with a shotgun. The blast severely damaged Conley's calf, and he was
flown to Charleston for treatment, his uncle said.

But amid the troubles, Felicia Conley was the apple of her father's
eye, Shirley Conley said.

"She was always sitting on his lap when they'd come up here," he said.
On evenings and weekends, Felicia usually accompanied her mother to
work, Conley added.

Trooper T.D. Corbett of the state police's Clay detachment said police
probably won't know what happened until sometime next week.

Blood stains are being examined to determine who was shot first, and
the rifles are being checked for fingerprints - specifically, for
Watkins' fingerprints, Corbett said.

"We're not in the business of just taking what (Duane Conley) told a
neighbor to be the truth," Corbett said.

Corbett said the question he continues to be asked is one "that we'll
probably never be able to answer: why it happened."

"The three people who might be able to tell us were all lying on the
floor when we got there," he said.
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HEADLINE: GILES WAS GETTING AWAY WITH MURDER?

BODY:
Melvin F. Giles died at age 45 on Feb. 23, 1979. Whether it was homicide or
suicide still has not been proved.

According to the autopsy report, the immediate cause of death was ''multiple
gunshot wounds to chest with perforation of lung and heart.'!'

Medical examiner Dr. Charles Foley conducted the autopsy. He removed four
bullets from Giles. Part of Giles' left hand, between the thumb and index
finger, was shot away. Foley issued a two-page report that concluded that Giles
had committed suicide by shooting himself repeatedly with a Smith & Wesson .357
magnum revolver.

A police report stated that, at the Giles' home in the 4000 block of 59th
Street West, there was blood in the kitchen, across the living room floor and at
the base of the stereo where Giles' body was found, lying face up. Giles
apparently moved about 15 feet after the shots entered his body. Two chairs were
knocked over.

He still had the gun in his hand, but it was upside down when a medical
rescue unit from Cedar Hammock Fire District got to the house.

A former airline pilot for Southern Airways, Giles had retired early because
of medical problems. He had high blood pressure.

Faith Giles was in the shower when her husband died, she reported to
police. She said she heard three faint noises. ''Thumps, they sounded like to me
I just ignored them.''

Later, according to a Manatee County Sheriff's Office report, she put on a
robe and came down the hall. That's when she discovered her husband's body, she
told authorities.

She made the call to Cedar Hammock; it was 10:41 p.m.

Nearly a year and a half later, on July 9, 1980, State Attorney Jim Gardner
presented a case against Faith Giles for first-degree murder, and a grand jury
indicted her on the charge. Faith Giles had married again by that time, and was
living in East Lansing, Mich. She was arrested by the East Lansing police and
later taken to Bradenton where she was jailed.

Though Foley had ruled the death a suicide, others were not so certain. One
of them, Joseph H. Davis, was an M.D. and professor of pathology at the Division
of Legal Medicine, Department of Pathology, University of Miami.
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He wrote to Manatee sheriff's Detective Sgt. Al Gooding and said that he'd
determined that the wound patterns did not support an accidental shooting or
suicide. A report on which <ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>